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Протокол № 6 
засідання Вченої ради  

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича 
від 29 червня 2023 року 

 
м. Чернівці 

 
 

Голова ради: Роман ПЕТРИШИН – ректор 
Секретар засідання: Наталія ЯКУБОВСЬКА – 

учений секретар 
Присутні: 56 членів ради (реєстраційний список 

додається) 
Запрошені доповідачі: Максим МАРИЧ – 

відповідальний секретар приймальної 
комісії; 

 Наталія КОБІТОВИЧ – начальник 
планово-фінансового відділу 

Форма проведення: очна 
 

Порядок денний: 
 
1. Звіт про діяльність університету в гуманітарній сфері (проректор з науково-

педагогічної роботи з питань навчально-виховного процесу Тамара 
МАРУСИК). 

2. Особливості підготовки університету до вступної кампанії (відповідальний 
секретар приймальної комісії Максим МАРИЧ). 

3. Звіти голів постійних комісій Вченої ради про роботу у 2022-2023 
навчальному році (голови комісій). 

4. Присвоєння вчених звань (учений секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА): 
4.1. Присвоєння вченого звання професора (учений секретар Наталія 

ЯКУБОВСЬКА): 
– Вайцеховській Оксані Романівні по кафедрі міжнародного права та 
порівняльного правознавства; 

– Добровольському Юрію Георгійовичу по кафедрі програмного 
забезпечення комп’ютерних систем. 

4.2. Присвоєння вченого звання доцента (учений секретар Наталія 
ЯКУБОВСЬКА): 

– Баланюк Юліані Сергіївні по кафедрі архітектури і збереження об’єктів 
Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО; 

– Газдюк Катерині Петрівні по кафедрі програмного забезпечення 
комп’ютерних систем; 

– Дарійчуку Сергію Васильовичу по кафедрі фізичної культури та основ 
здоров’я; 

– Дійчуку Володимиру Васильовичу по кафедрі хімії та експертизи 
харчової продукції; 

– Ковальчуку Мирославу Любомировичу по кафедрі комп’ютерних наук; 
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– Кузьмуку Ігорю Ярославовичу по кафедрі економічної теорії, 
менеджменту і адміністрування; 

– Новак Євгенії Володимирівні по кафедрі будівництва; 
– Собку Юрію Тарасовичу по кафедрі будівництва. 

5. Різне. 
5.1. Рекомендація продовження терміну дії раніше укладених контрактів з 

01.09.2023 р. професорам університету (начальник відділу кадрів Наталя 
ЯЦЕНЮК). 

5.2. Внесення змін до Правил внутрішнього розпорядку в студентських 
гуртожитках Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича (проректор з науково-педагогічної роботи з питань навчально-
виховного процесу Тамара МАРУСИК). 

5.3. Внесення змін до Положення про комісію з соціальних питань 
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича 
(проректор з науково-педагогічної роботи з питань навчально-виховного 
процесу Тамара МАРУСИК). 

5.4. Оновлення складу Музейної ради Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича (проректор з науково-педагогічної 
роботи з питань навчально-виховного процесу Тамара МАРУСИК). 

5.5. Внесення змін до анкет рейтингового оцінювання роботи викладачів 
університету за 2020-2022 р.р. (проректор з наукової роботи Андрій САМІЛА). 

5.6. Внесення змін до Положення про виявлення та запобігання плагіату в 
Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича 
(проректор з наукової роботи Андрій САМІЛА). 

5.7. Внесення змін до Додатку 1 Правил прийому до аспірантури 
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича на 
здобуття вищої освіти ступеня доктора філософії у 2023 році (проректор з 
наукової роботи Андрій САМІЛА). 

5.8. Відрахування з аспірантури Комолова Артема Вікторовича, аспіранта 
кафедри політології та державного управління 1-го року денної форми 
навчання за державним замовленням спеціальності 052 Політологія, ОНП 
Політологія (науковий керівник – проф. Юрійчук Є.П.) (проректор з 
наукової роботи Андрій САМІЛА).  

5.9. Рекомендація кандидатур на академічну стипендію імені 
М. С. Грушевського для аспірантів на 2023-2024 н.р. (проректор з наукової 
роботи Андрій САМІЛА). 

5.10. Уточнення теми дисертаційного дослідження Сорокатого Миколи 
Олеговича, аспіранта 4-го року денної форми навчання за державним 
замовленням кафедри кореляційної оптики, зі спеціальності 104 Фізика та 
астрономія, ОНП Фізика та астрономія (науковий керівник – доц. 
Стребєжев В.М.) (проректор з наукової роботи Андрій САМІЛА). 

5.11. Створення Бізнес-інкубатора Innovation challenge Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича та затвердження його 
Положення (декан економічного факультету Руслан БІЛОСКУРСЬКИЙ). 

5.12. Утворення разової спеціалізованої вченої ради для проведення захисту 
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дисертаційної роботи аспірантки кафедри інформаційних технологій та 
комп’ютерної фізики Верешко Євгенії Юріївни на тему «Теорія 
електронних станів та електрон-фононної взаємодії у структурних 
елементах квантових каскадних детекторів» для здобуття ступеня доктора 
філософії з галузі знань 10 «Природничі науки» за спеціальністю 104 
«Фізика та астрономія» (учений секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА).  

5.13. Внесення змін до Положення про порядок відрахування, переривання 
навчання, поновлення, переведення, надання академічної відпустки 
здобувачам вищої освіти Чернівецького національного університету імені 
Юрія Федьковича (начальник навчального відділу Ярослав ГАРАБАЖІВ).  

5.14. Встановлення ліміту стипендіатів на 1 семестр 2023-2024 н.р. 
(начальник навчального відділу Ярослав ГАРАБАЖІВ).  

5.15. Рекомендація на призначення іменної академічної стипендії 
Президента України, іменної та соціальної стипендії Верховної Ради 
України, стипендії Кабінету Міністрів України та іменної стипендії імені 
Михайла Грушевського (начальник навчального відділу Ярослав 
ГАРАБАЖІВ).  

5.16. Затвердження рішень комісії Вченої ради з навчально-методичної 
роботи (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету 
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

5.17. Внесення змін до річного кошторису та плану використання 
бюджетних коштів на червень 2023 р. за КПКВ 2201160, 2201040 (ректор 
Роман ПЕТРИШИН). 

5.18. Затвердження проєкту кошторису спеціального фонду на 2024 рік по 
КПКВ 2201160 (начальник планово-фінансового відділу Наталія 
КОБІТОВИЧ). 

5.19. Необхідність внесення змін до річного кошторису та плану 
використання бюджетних коштів на 2023 рік по КПКВ 2201160 
(спеціальний фонд, інші джерела власних надходжень) (начальник 
планово-фінансового відділу Наталія КОБІТОВИЧ). 

5.20. Рекомендації до друку з грифом «Рекомендовано Вченою радою 
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича» 
(учений секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА): 

– навчального посібника "Світова фінансова система" укладачів 
О.М. Грубляк, Е.О. Юрія (рівень оригінальності 94,02 %, схожість 5,98%, 
вилучень 22,5%);  

– практикуму "Бюджетний менеджмент" укладачів О.М. Грубляк, 
Н.Я. Сокровольської (рівень оригінальності 85,4 %, схожість 14,6%, 
вилучень 15,2%);  

– навчального посібника "Власні назви в українському фольклорі: сакральна 
онімія" автора проф. Колесник Н.С. (високий рівень оригінальності 
96,54 %, схожість 3,46%, вилучень 5,68%);  

– навчального посібника "Страхові послуги: у схемах і таблицях" укладача 
доц. Федишин М.П. (рівень оригінальності 90,27 %, схожість 9,73%, 
вилучень 13,5%);  
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– навчального посібника "Фінанси страхових організацій: у схемах і 
таблицях" укладачів Федишин М.П., Попової Л.В., Кучерівської С.С. 
(рівень оригінальності 89,2 %, схожість 10,8%, вилучень 15,5%);  

– навчального посібника "Харчові технології: особливості виготовлення й 
оцінки якості рослинних жирів та цукру" укладачів Сачко А.В., 
Семи О.В., Воробець М.М. (рівень оригінальності 98,73 %, схожість 
1,27%, вилучень 6,21%);  

– навчального посібника «Український художній переклад у Франції» 
укладачів доц. Драненко Г.Ф. та доц. Стефурак О.В. (рівень 
оригінальності 100 %, схожість 0%, вилучень 5,12%);  

– навчального посібника «Методологія й організація наукових досліджень» 
укладача проф. Літовченка В.А. (рівень оригінальності 84,9 %, схожість 
15,1%, вилучень 8,72%); 

– навчального посібника «Нарисна геометрія та інженерна графіка» авторів 
доц. Деревянчука О.В., доц. Домінікова М.М., Кравченко Г.О. (високий 
рівень оригінальності 97,33 %, схожість 2,67%, вилучень 5%); 

– навчального посібника «Психологія мотивації та цілепокладання в 
організації» автора проф. Гуляс І.А. (високий рівень оригінальності 
92,39 %, схожість 7,61%, вилучень 13,2%); 

– монографії «Українська мрія: вчора, сьогодні, завтра» автора проф. 
Пірен М. (високий рівень оригінальності 97,78 %, схожість 2,22%, 
вилучень 7,96%); 

– колективної монографії «Історія Товариства Червоного Хреста України. 
Книга 1. Діяльність організацій Товариства Червоного Хреста в Україні 
до 1921 р.» авторів доц. Кармалюка С.П., проф. Ореховського В.О. 
(високий рівень оригінальності 92,67 %, схожість 7,33%, вилучень 
16,7%); 

– навчального посібника «Основи мануальної терапії. Кінезітерапія» автора 
Лисака Н. (високий рівень оригінальності 96,4 %, схожість 3,6%, 
вилучень 0%); 

– словника-довідника «Форми кличного відмінка іменників в українській 
мові» укладачів Артеменко Г.С., Бичкової Т. С., Вітрук Н.В., 
Даскалюк О.Л., Дзісь Р.П., Івасюти М.І., Стрілець І.В., за загальною 
редакцією проф. Скаба М.С. (високий рівень оригінальності 100 %, 
схожість 0%, вилучень 0,35%); 

– навчального посібника «Машинне навчання. Методи кластерного аналізу» 
авторів Антонюк С.В., Горбатенка М.Ю., Кириченко О.Л., Малика І.В. 
(високий рівень оригінальності 100%, схожість 0%, вилучень 0,83%); 

– навчального посібника «Оподаткування в зарубіжних країнах» авторів 
Ковальчук Т.М., Михалків А.А. (високий рівень оригінальності 100%, 
схожість 0%, вилучень 24,4%); 

– навчально-методичного посібника «Картографія» авторів Сухого П.О., 
Проданюка Д.М., Сендзік Ю.І. (задовільний рівень оригінальності 81,7%, 
схожість 18,3%, вилучень 14,5%). 
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СЛУХАЛИ: 
1. Звіт про діяльність університету в гуманітарній сфері (проректор з науково-

педагогічної роботи з питань навчально-виховного процесу Тамара 
МАРУСИК). 

ВИСТУПИЛИ: 
Тамара МАРУСИК – проректор з науково-педагогічної роботи з питань 

навчально-виховного процесу.  
Традиційно наприкінці кожного навчального року ми підбиваємо 

підсумки роботи у сфері гуманітаризації освіти. На нашу долю випав нелегкий 
історичний період. На жаль, увесь світ зараз знаходиться всередині 
глобальних викликів, що змінили його докорінно. Наша країна і ми змушені 
левову частку цих випробувань брати на себе. Буковина, зокрема й 
університет, стали як одним із основних прихистків для тисяч українців, які 
втікали від війни, так одним із хабів волонтерського руху в Україні. Війна - 
страшна річ, що робить нас вкрай чутливими і надто сильними водночас. Ми 
віримо у Збройні сили України, які роблять усе можливе, а інколи й 
неможливе, задля якнайшвидшої перемоги, задля можливості навчати і 
навчатися, займатися науковою діяльністю, брати активну участь у 
культурно-мистецьких і спортивних заходах, не забуваючи про тих, хто 
боронить кордони України. 

Без сумніву, рік і чотири місяці війни значною мірою вплинули на всі 
сфери життя українського суспільства зокрема гуманітарну, проте наше 
основне завдання - працювати на майбутнє, адже справжнім рушієм змін є 
молодь з активною громадянською позицією та зарядом енергії, молодь, яка 
хоче і може змінювати світ довкола себе та планувати своє майбутнє та 
майбутнє своєї країни. 

Підбиваючи підсумки роботи університету у гуманітарній сфері в 2022/23 
н.р. варто виокремити її найважливіші пріоритети за низкою напрямів: 

- волонтерський; 
- національно-патріотичний; 
- культурно - мистецький та художньо-естетичний; 
- фізичне виховання і здоровий спосіб життя; 
- превентивна діяльність та соціально-психологічна підтримка; 
- робота у гуртожитках; 
- співпраця зі студентським парламентом та студентською профспілкою; 
- гендерна рівність; 
- екскурсійно-туристичний та співробітництво з ЮНЕСКО, що 

притаманний лише нашому університету та значною мірою впливає на 
підвищення його іміджу. 

Одним із пріоритетних напрямів діяльності є національно - патріотичний 
напрям та формування громадянської позиції студентства, що надзвичайно 
важливо в умовах сьогодення. Такого всеосяжного, патріотичного піднесення, 
яке відбувається зараз, наша історія ще не бачила. На жаль, це явище 
викликала війна, яка згуртувала українське суспільство. І саме зараз 
надзвичайно важливо підтримувати та зрощувати патріотизм заради побудови 
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мирного та розвиненого суспільства, яке займе гідне місце серед європейської 
спільноти. Сьогодні практично усі культурно-мистецькі заходи мають за мету 
підтримувати уже сформовану українськість. 

Послуговуючись молодіжним сленгом, можна стверджувати, що бути 
українцем і патріотом - це в тренді, це модно, це круто! Саме тому на Вченій 
Раді затверджено оновлену Концепцію гуманітарної діяльності Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича на 2023 - 2027 роки, в 
якій, окрім напрямів, за якими працював університет впродовж ряду років, 
окреслено два нові - волонтерський та тендерної рівності. 

Без сумніву, в умовах війни перше місце посідає волонтерська діяльність, 
що тісно поєднана з національно-патріотичним, культурно- мистецьким та 
художньо-естетичним напрямами. Всі заходи, що проводилися в університеті 
відбувалися на благодійній основі. 

Необхідність координації волонтерства, започаткованого в університеті 
практично з перших днів війни та прийняття і ефективного розподілу 
гуманітарної допомоги, що надходила до університету від міжнародних 
партнерів, зумовила, як ви знаєте, призначення координаторів цієї вкрай 
важливої ланки: Віталія Кіндзерського – керівником створеного на базі 
студмістечка Волонтерського штабу університету та Сергія Луканюка – 
координатором гуманітарної допомоги. 

В умовах воєнного часу активізували свою спільну діяльність відділ з 
виховної роботи і гуманітарної освіти, Центр культури і дозвілля студентів, 
міжнародний відділ та відділ комунікацій та брендингу. 

Основне завдання Волонтерського штабу - допомога ВПО, які мешкали і 
мешкають у гуртожитках, співробітникам, студентам та родичам 
співробітників, які захищають Україну, військовим госпіталям, цивільному 
населенню, яке постраждало внаслідок війни. Слід зазначити, що від початку 
повномасштабного вторгнення гуртожитки студмістечка прийняли понад 5 
тис. осіб, з яких майже 400 - мешкають і нині. І сьогодні до нас звертається 
чимало ВПО щодо поселення у гуртожитки, однак ми маємо дбати й про 
студентів. Волонтери чітко організовували поселення, надавали і надають 
всебічну допомогу тим, хто її потребує. На жаль, зустрічаються окремі 
випадки, коли ВПО не оцінюють волонтерську діяльність 

Як відомо, університет має понад двісті угод про міжнародну співпрацю. 
Наші зарубіжні партнери відразу відгукнулися на біду українців. Впродовж 
майже півтора роки війни задля залучення гуманітарної допомоги з-за 
кордону ефективно працює відділ міжнародних зв’язків та Центр 
Gedankendach, ГО «Українсько - німецьке культурне товариство м. 
Чернівців». Для цього всі зв’язки в сфері академічної та культурної співпраці, 
які вибудовувалися впродовж багатьох років, переведено в гуманітарну 
сферу, а для ефективного розподілу гуманітарної допомоги було спрямовано 
до Волонтерського штабу ЧНУ. Залучення та використання гуманітарної 
допомоги відбувається декількома шляхами: 

- використання коштів з фінансових пожертв, що надходять на 
спеціально відкритий для цього рахунок при Інституті німецької історії та 
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культури Південно-Східної Європи при Мюнхенському університеті імені 
Людвига-Максиміліана, яким керують і контролюють розподіл коштів 
німецькі партнери. 

- безпосереднє постачання гуманітарної допомоги, котра зберігається на 
складі у дворі першого корпусу університету та в кімнатах студентської 
профспілки у студмістечку) і видається за індивідуальними волонтерськими чи 
інституційними запитами для потреб місцевих громад, інших регіонів, 
деокупованих територій та ЗСУ. Наразі отримано сотні тонн такої допомоги від 
інституцій-партнерів та благодійних організацій Інституту історії та культури 
Східної Європи Мюнхенського університету, Педагогічного університету 
м. Людвігсбурга, Університету прикладних наук м. Любека, Медичної 
університетської клініки м. Галле, «Ордену Йоганітерів» (Німеччина), 
Сучавського та Бухарестського університетів, Румунського інституту миру 
«Патрір», Товариства Радівці (Румунія), університету Туріна (Італія) та ін. 
Декілька разів на тиждень, незважаючи на вихідні, наші співробітники Сергій 
Луканюк, Віталій Кіндзерський та водій Василь Самашко виїжджають за 
гуманітарною допомогою до Румунії чи Німеччини. Приємно відзначити, що 
співробітники митниці позитивно відгукуються про наших хлопців. Як 
приклад, у травні цього року делегація університету брала участь у 
міжнародному симпозіумі у Віденському університеті. Мене запросили 
виступити з презентаційною доповіддю «Від Франца Йосифа - до Юрія 
Федьковича. Шлях до ЮНЕСКО». Учасники симпозіуму зібрали кошти, на які 
у Відні було закуплено чимало рюкзаків, наметів, спальників та ін. для наших 
військових, що ледь вмістилися у мікроавтобус. Було дуже приємно, коли під 
час перетину кордону митник відзначив дисциплінованість і відповідальність 
наших волонтерів, на що я відповіла, що «.. .ми поганих не тримаємо». 

У міжнародному відділі зберігаються декілька папок звітності та листів-
подяк від різноманітних інституцій, які отримали вкрай необхідну допомогу. 

Університет відгукнувся на прохання про допомогу, або ж сам проявив 
ініціативу щодо надання гуманітарної допомоги українським університетам - 
партнерам, які постраждали у результаті воєнних дій зокрема Київському 
національному університету імені Тараса Шевченка; Харківському 
національному університету імені Каразіна; Сумському державному 
університету; Національному технічному університету «Харківський 
політехнічний інститут»; Херсонському педагогічному університету та 
багатьом іншим. 

Тішить завзятість та єдність нашої університетської спільноти. На 
кожному з факультетів, в інститутах та гуртожитках студмістечка 
волонтерська робота кипить у буквальному розумінні цього слова. Останній 
приклад – вагома підтримка тих, хто постраждав внаслідок підриву 
Каховського водосховища. Варто відзначити ініціативу викладачів і 
співробітників факультету педагогіки, психології і соціальної роботи, які 
об’єдналися і створили «сітковий батальйон» (керівник Марія Комісарик), 
який підготував і передав в ЗСУ понад тисячу метрів так потрібної нашим 
захисникам маскувальної сітки. 
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Звісно, будь-яка волонтерська діяльність супроводжувалася проведенням 
низки благодійних національно-патріотичних заходів. Під час їх проведення 
студенти, насамперед учасники гуртків «Роси», «Маска», «Дотик» Центру 
культури і дозвілля проявляють громадянську позицію, що особливо важливо 
в умовах сьогоднішніх реалій. 

Більшість зустрічей студентів з відомими митцями Буковини і України 
зокрема з Павлом Дворським та його синами, відомим серед молоді співаком 
УЛКТЛК, різноманітними молодіжними гуртами, започаткована студентами 
акція «Я у мами - волонтер», та ін. проводилися на новій, обраній студентами, 
локації «Під дубом», що стала надзвичайно популярною серед молоді Чернівців. 
Велику зацікавленість викликала нова рубрика «Розмови без масок» із 
амбасадором сучасної української музики співачкою Каука та онлайн-зустрічі із 
єдиною в Україні та світі соул-бандуристкою, фіналісткою Нацвідбору 
Євробачення-2020 - Мариною КЯиТЬ. Пізнавально-розважальні заходи з 
початком війни різко набули нового звучання - патріотично- благодійні. 

З початком повномасштабного вторгнення студенти започаткували нову 
рубрику «Творчість народжена війною». Відзнято чимало патріотичних 
роликів, задля збільшення українського контенту в соціальних мережах. 
Ролики: «Тетяна Чаприк - «Вірю я, що зацвіте калина», «Ти підбори змінила 
на берці»; Богдана Кречуняк - «Ти чекай»; Олена Зварич - «І москаля нема», 
Альвіна Бота - "Коли закінчиться війна»; Іван Шовдра - «Переміна»; Вікторія 
Хвойна - «Ой, у лузі червона калина»; Данило Рудяга - «Хто ми»; Софія 
Куделько - монолог «Війна», ЗАПАЛ - «Ой у лузі», Ірина Соловйова - 
«Мелодія», Катерина Бовку, Ліліана Слободян - «Я Україна» та ін. 

Учасники ЦКІДу підготували та презентували не лише на сценах 
чернівецьких закладів культури, а й у Вижницькому та Сокирянському 
палацах культури. виставу «40 відтінків насильства», що разом з благодійною 
метою, є й певною профорієнтаційною роботою. Надзвичайний інтерес 
викликала вистава «Жінки - в ЗСУ» - життєписи про побут, боротьбу та 
трагічні долі жінок під час війни. До речі, її авторка, студентка факультету 
іноземних мов, ВПО з Лисичанська, Наталка Конюх. 

Не можна оминути увагою й започаткований новий конкурс 
«Театральний батл». Студенти усіх навчальних підрозділів університету 
презентували театралізовані виступи з уривків творів класиків української 
літератури Івана Франка, Тараса Шевченка, Лесі Українки, Івана Нечуя- 
Левицього, Сергія Жадана та ін. Переможці конкурсу були відзначені 
подяками ректора. 

Впродовж року, спільними зусиллями під час проведення різноманітних 
благодійних заходів творчих колективів університету: благодійних 
квартирників, концертів, ярмарків та відео патріотичних відеороликів, 
персональних зборів зібрано понад 1,5 млн. грв., що спрямовані на закупівлю 
амуніції для ЗСУ. Крім того, студенти і викладачі долучилися до збору коштів 
на тепловізори та дрони для наших колег та випускників університету, які 
перебувають у ЗСУ. Регулярно відбуваються зустрічі наших студентів із 
пораненими у Військовому госпіталі. 
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Водночас із дотриманням вимог воєнного стану було проведено й низку 
традиційних заходів зокрема урочиста академія з нагоди 147 -річчя від дня 
заснування університету, що супроводжувалася повітряною тривогою. Після 
її завершення нагородами МОН України, обласної державної адміністрації, 
обласної та міської рад та грамотами ректора були відзначені кращі викладачі, 
співробітники і студенти. Відповідно до рейтингу студентів з нагоди 
Міжнародного Дня студента нагороди крайової влади отримали 10 студентів, 
6 - муніципальні премії і 25 - подяки ректора. 

Акції «Запалимо свічку», присвячену пам’яті жертв голодомору і 
політичних репресій 1932-1933 років, жертв Голокосту на Буковині 
супроводжувалися молебнем в церкві Трьох святителів та проведенням 
благодійного заходу «Голодомор 1932-1933. Пам‘ять крізь віки...» - 
інсценізація історії чотирьох родин, які стали жертвами страшного злочину 
ХХ століття. 

Університет взяв активну участь у національному флешмобі, 
присвяченому Дню української писемності і мови - написанні ХХІІ-го 
Радіодиктанту національної єдності. Приємно зазначити, що викладачі навіть 
вказують цю подію в індивідуальному рейтингу з гуманітарно-виховної 
діяльності. 

Міжнародний багатожанровий конкурс-фестиваль «Хай пісня скликає 
друзів», що проводиться у рамках започаткованого в університеті культурно - 
мистецького проекту «Схід + Захід = Мир» в цьому році відбувся в онлайн 
режимі. Після дворічної перерви через пандемію, у конкурсі, крім вітчизняних 
митців брали участь представники п’яти країн, які не лише презентували свою 
творчість, а й донатили на ЗСУ. Конкурсантів оцінювало потужне журі, у 
складі якого були як представники вітчизняних, так і мистецьких кіл Австрії, 
Румунії, Молдови, Італії. Приємно зазначити, що 14 червня під керівництвом 
однієї з членкинь журі зазначеного конкурсу, проректорки Яського 
національного університету мистецтв імені Джорджа Енеску Аурелії Сіміон в 
Органній залі Чернівців відбувся благодійний концерт. 

Викладачі і активна студентська молодь університету взяли участь у 
Всеукраїнській акції «Наукою вишиваємо Україну», мета якої залучення 
науковців Буковини, випускників університету, викладачів та громадськості 
краю до вишивання однієї з найбільших мап Чернівецької області (розмір - 
3м*5м), що є складовою вишитої мапи України. Її заплановано розмістити у 
Верховній Раді України. Участь у таких акціях слугує рекламою нашого 
університету та є потужним засобом колективної творчої діяльності. 

Всесвітній день вишиванки університет завжди відзначає по- особливому. 
Цьогоріч він розпочався флеш-мобом на території Резиденції, опісля - в 
облаштованому навпроти університету сквері, де крім концерту «Україна 
вишивана», проведено благодійний ярмарок солодощів та хендмейд, 
організовані нашими студентами та викладачами. Концерт підтримали зіркові 
виконавці міста. Водночас у студмістечку були проведені різноманітні 
майстер-класи, бульбашкове шоу, спортивні змагання за участі ВПО, які 
проживають у гуртожитку. 
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Чимало різноманітних благодійних мистецьких заходів за участі наших 
хорів «Резонанс», «Аніма», учасників ЦКІДу, народної чоловічої хорової 
капели «Дзвін» проведено не лише в університеті, а й на різних локаціях міста 
(у сквері навпроти Резиденції, вул. О.Кобилянської, Театральній площі та ін.). 

Значний інтерес викликали зустрічі викладачів та студентів університету 
з мистецькою легендою України Юрієм Рибчинським; режисером, 
випускником нашого університету, співзасновником Всесвітнього дня 
вишиванки, нині воїном ЗСУ Олександром Ткачуком та перегляд його фільму 
«Хто ми? Психоаналіз українців», відомим українським актором кримсько-
татарського походження Ахтемом Саітбулаєвим та ін. До речі, він вперше 
відвідав наш університет і висловив думку щодо зйомок наступного фільму в 
Резиденції. 

Вагомою складовою є співпраця з органами студентського 
самоврядування та студентською профспілкою. 

Захист прав студентів та участь в управлінні університетом - основні 
принципи діяльності Студентського парламенту та Студрад. Без сумніву, чесні і 
прозорі вибори студентських лідерів утверджують закони демократії та 
дотримання прав і свобод учасників освітнього процесу. Студенти входять до 
складу Науково-методичної ради, статутної комісії, інших робочих комісій 
університету, ректорату та Вченої ради, беруть участь в акредитації освітніх 
програм тощо. На останньому засіданні Вченої ради голова студпарламенту 
Андрій Капаци звітував про свою діяльність, тому не буду детально зупинятися. 
Більше того, на минулому тижні відбулася звітна конференція студентів 
університету, під час якої підбито підсумки роботи студентського 
самоврядування за 2022-2023 н. р. В обговоренні взяли участь як представники 
студентства, так і адміністрації. Варто наголосити, що в останні роки 
спостерігається тісна співпраця студентського самоврядування, студентської 
профспілки та адміністрації університету. Приємно констатувати, що 
студентство університету займає лідерські позиції в регіоні. Так, Андрій Капаци 
очолив Студентську раду Буковини. На жаль, його перебування на посаді голови 
студпарламенту університету відповідно до нормативних документів 
завершується і у вересні заплановано проведення виборів нового голови. 

Вагому роль у студентському житті відіграє студентська профспілка 
(голова Віталій Кіндзерський). 

Навчальний рік для першокурсників розпочинається із презентації 
діяльності профспілкової організації студентів університету. Загалом було 
проведено майже двадцять он-лайн презентацій, під час яких студенти 
отримували відповіді на питання, як їх зацікавили. Важливою складовою 
адаптації першокурсників до нової сторінки в їх житті - навчання в 
університеті, є підтримка профспілкових активістів старших курсів, які 
виступають у ролі студентських кураторів і допомагають першокурсникам, 
особливо в умовах сьогодення, відчути себе студентами одного із 
найпрестижніших університетів України. 

Саме профспілка взяла на себе організацію волонтерської діяльності, 
створивши Волонтерський штаб університету, який діє в студмістечку вже 
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понад рік. Спільними зусиллями відбувається розвантаження, розподіл та 
доставка гуманітарної допомоги до адресатів, про що йшлося вище. 

Щиро дякуємо нашим студентам і викладачам, які не рахуючись з часом 
роблять усе можливе задля підтримки ЗСУ та усіх, хто потребує і наближає 
нашу перемогу. 

Продовжується успішна реалізація проєкту студентського профкому 
«Центр кар'єри», що відбувалася в оф-лайн форматі. Цей щорічний захід, 
надає можливість роботодавцям зустрічатися зі студентами, презентувати свої 
фірми. Для студентів - це добра нагода знайти роботу в різноманітних фірмах 
і компаніях. Приємне враження справило й проведення цьогорічного дня 
відкритих дверей. 

Важливим напрямом діяльності є фізичне виховання і здоровий спосіб 
життя. Спортивний клуб університету та факультет фізичної культури і 
здоров’я людини провели чимало різноманітних заходів для студентів і ВПО, 
які мешкають у студмістечку. Під час Спартакіади для перших курсів 
університету пройшли змагання з баскетболу і волейболу серед чоловічих та 
жіночих команд, з міні-футболу серед чоловічих команд. 

Надзвичайно вагомою є допомога у підтримці фізичного здоров’я ВПО, 
які мешкають у студмістечку, особливо дітей різного віку. Проведено низку 
турнірів, спортивно-реабілітаційних заходів, майстер-класів, різноманітних 
змагань. Найбільш потужним став майстер -клас, проведений на спортивному 
майданчику з нагоди Дня захисту дітей. 

Надзвичайно важливим, особливо в умовах сьогодення, є напрям 
соціально-психологічної роботи і превентивного виховання, реалізацію якого 
забезпечують соціально-психологічний центр університету (керівник 
Валентина Радчук) та відділ з виховної роботи і гуманітарної освіти. 

Звісно, робота у цьому напрямі значно ускладнилася у порівняні з 
минулим роком, адже серед вступників чимало студентів, які мешкали на 
окупованих територіях або територіях, де ведуться активні бойові дії. Це 
наклало певну відповідальність на відповідні служби. Нині в університеті 
навчається чимало студентів пільгових категорій, з яких понад 250 - проживає 
у гуртожитках студмістечка. Для них встановлені пільги при оплаті за 
проживання (сироти - безкоштовно). Звісно, ці студенти перебувають під 
постійним контролем відділу, центру, деканатів, студентського 
самоврядування і студентської профспілки. Наразі Центр спільно з відділом 
підготували "Порядок супроводу (надання допомоги) особам з інвалідністю та 
іншим маломобільним групам населення в університеті". Намагаємося 
активізувати роботу зі студентами з інклюзивними потребами. Однак 
нагальною залишається проблема доступності до навчальних корпусів та 
гуртожитків. Оскільки облаштування пандусів передбачає колосальні витрати 
та різного рівня бюрократичні перешкоди, все одно ці проблеми потребують 
особливої уваги і поступового вирішення. З часом необхідно вирішити ще одну 
надважливу проблему - облаштування санвузлів для людей з інвалідністю та 
порушенням опорно- рухового апарату. Оскільки саме корпуси університету та 
Резиденція знаходяться в самому центрі туристичної мекки Чернівців. 
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Значна увага приділяється індивідуальній роботі зі студентами та ВПО. 
Найчастіше це стосується студентів першокурсників, яким не завжди легко 
адаптуватися до нових умов. Збільшилась кількість звернень про соціальну і 
психологічну допомогу в період пандемії та воєнного часу. Фахівці центру, 
які працюють на громадських засадах (1 ставка) допомагають у вирішенні 
конфліктних ситуацій та надають необхідну психологічну допомогу, 
сприяють подальшому супроводу та виявленню за допомогою різноманітних 
методик небезпечних проявів у молодіжному середовищі, допомагають 
студентам й ВПО. 

Робота Центру реалізовується за напрямами з урахуванням потреб як 
студентів, так і ВПО, які мешкають у гуртожитках. Основні напрями надання 
допомоги: 

- консультативний - індивідуальна психологічна допомога за запитом. 
Всього проведено понад 300 годин консультацій ( майже 200 осіб) зі 
студентами, викладачами, співробітниками університету, ВПО і навіть 
військовими. 

- діагностичний - опитування студентів першого курсу університету з 
метою вивчення особливостей адаптації першокурсників до навчання в 
складних умовах війни. 

- індивідуальна діагностика - понад двадцять осіб отримали 
діагностичні результати власних індивідуально-психологічних характеристик 
(особистісні, психофізіологічні, професійні властивості тощо). 

- корекційний - проведено майже 80 тренінгових годин з групами 
студентів деяких структурних підрозділів (24 з них - онлайн). Тематика - 
самооцінка, стресостійкість, психологічна витривалість під час війни. 

На постійній основі та за запитами здійснюються постійні зустрічі зі 
здобувачами освіти та працівниками університету. Так, на факультеті 
математики та інформатики проведена зустрічі: «Емоційне та професійне 
вигорання», «Безконфліктне спілкування: секрети і правила»; на 
філологічному - «Конфлікти в освітньому процесі»; на економічному - .: 
«Конфлікти. Уникати чи вирішувати». 

Наразі відповідно до листа Міністерства у справах ветеранів України 
розглядається питання щодо включення до роботи Центру напряму 
ветеранського розвитку - підтримка ветеранів війни та членів їх родин, членів 
родин загиблих, ветеранів війни в частині їх професійного супроводу під час 
інтеграції до цивільного життя. 

Без участі співробітників Центру не відбувалася жодна зустріч з членами 
комісій під час акредитації ОП. 

У напрямі соціальної роботи вагома роль відведена студентським 
гуртожиткам. 

Починаючи з 26 лютого минулого року, у зв’язку з повномасштабним 
вторгненням рф в Україну студмістечко почало працювати в особливому 
режимі. За час війни через гуртожитки студмістечка пройшло понад 5 тис. 
осіб, які були розселені практично у всіх гуртожитках. 

На початку навчального року 1- 4 та частково 5-ий гуртожитки були 
вивільнені для проживання студентів. Наразі ВПО тимчасово проживають у 
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гуртожитку №6 та частково у № 5. Проживання ВПО зумовило необхідність 
перерозподілу місць між іногородніми студентами різних структурних 
підрозділів. Звісно, не всі студенти, а, нерідко, і їх батьки, були задоволені 
переселенням, проте спільними зусиллями вдалося все владнати і здійснити 
поселення на належному рівні. Усі мешканці студмістечка ознайомлені з 
алгоритмом дій під час повітряної тривоги, планом евакуації в укриття та 
правилами внутрішнього розпорядку у студентських гуртожитках 
університету. Станом на 20 червня у гуртожитках студмістечка мешкає 2301 
студент, 385 ВПО, з них - 89 дітей. 

Гуртожитки забезпечені теплом, водою, світлом та всім необхідним. За 
можливості, а вона не завжди є, проте університет намагається виконувати 
заявки мешканців гуртожитків задля покращення їх соціально-побутових 
умов. Велику допомогу надають міжнародні організації та різноманітні 
благодійні фонди, про що на минулій Вченій раді доповідав проректор Дмитро 
Федорцов та директор студмістечка Василь Гарасим. 

Слід зазначити, нерідко виникають різноманітні непорозуміння, 
особливо серед ВПО, та й наші студенти не завжди поводять себе належним 
чином зокрема щодо дотримання умов договору на проживання та правил 
внутрішнього розпорядку. Окремі випадки завершувалися викликом поліції, 
що, звісно, негативно впливає на імідж університету. Святкування так званої 
«посвяти у студенти» на території студмістечка завершилося прибуттям 
поліції та штрафними санкціями для 17 студентів. Після проведення зборів та 
відповідної бесіди штрафники залучалися до розвантаження гуманітарної 
допомоги. Сподіваємося, це дало їм змогу зрозуміти і в подальшому не 
вчиняти подібного. Нещодавно четверо студентів отримали догану і були 
виселені без права поселення до завершення терміну навчання і університеті. 
Якщо раніше університет мав право відраховувати з числа студентів за 
порушення навчальної дисципліни і правил внутрішнього розпорядку, то 
наразі цей пункт вилучений з нормативної бази. 

Як відомо, у кожному структурному підрозділі заступник декана з 
навчально-виховної роботи або ж, призначена деканом факультету чи 
директором ННІ, відповідальна особа готують списки та здійснюють 
процедуру поселення, комунікують із студрадами та завідувачами 
гуртожитку, в якому мешкають студенти. Звісно, дирекції студмістечка 
досить складно простежити за поведінкою понад 2 тис. студентів і майже 400 
ВПО, а добре відомо, що завжди є певний відсоток, не зовсім адекватних осіб. 

Без сумніву, навчання в он-лайн режимі певною мірою розслабило як 
викладачів, так і студентів, проте не забуваймо нагадувати студентам, що 
сьогодні війна і гине чимало їх однолітків. Отже, відповідальність - за кожним 
структурним підрозділом. Повірте, іноді виникають парадоксальні ситуації. 
Не забуваймо, що у гуртожитках мешкають ВПО, переважна більшість з яких 
втратила все, що накопичувала роками, а деякі - взагалі не мають куди 
повертатися. Майже щодня приходять нові переселенці, однак відсутність 
вакантних місць, не дозволяє їх поселення. У кожного своя історія і не дай 
Боже опинитися на їх місці. 
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Як зазначалося вище, одним із нових напрямів у Концепції гуманітарної 
діяльності університету є гендерна рівність. Звісно, євроінтеграційні 
прагнення України, особливо в умовах сьогодення - є об’єктивними реаліями, 
серед яких вагому роль відіграють питання, пов’язані з гендерною рівністю. 
У зв’язку з цим у грудні минулого року Кабінет Міністрів України схвалив, 
розроблену МОН України «Стратегію впровадження тендерної рівності у 
сфері освіти до 2030 р.». Зазначена Стратегія стала основою включення до 
Концепції гуманітарної діяльності університету нового напряму - гендерна 
рівність. Наразі робоча група, до складу якої увійшли викладачі і 
представники студпарламенту розробили і затвердили план гендерної рівності 
університету на 2023-2026 рр. Слід зазначити, що однією з умов участі 
університету у будь-якому міжнародному проекті є наявність плану гендерної 
рівності. Ви пригадуєте, що рівно рік тому наш університет, єдиний 
український ЗВО, був прийнятий у якості асоційованого члена до консорціуму 
«Ц№ТА», куди входять університети Франції, Італії, Іспанії, Португалії, 
Швейцарії та Румунії. Наразі, під час засідання членів «UNITA» в університеті 
Сарагоси (Іспанія) у лютому цього року, в якому я брала участь, нашому 
університету було запропоновано долучитися до проєкту «Горизонт. Європа». 
Під час його підготовки (керівник - проректор Андрій Саміла) й виникло 
питання щодо необхідності розробки та затвердження зазначеного плану. 

Якщо говорити про університет, то у нас у плані гендерної рівності все 
гаразд. Із 1865 викладачів і співробітників університету жінок - 1061 (60%), 
докторки наук - 30%, професорки - 38,5%, завідувачки кафедр - 42,2%; 
адміністрація університету, факультетів, ННІ - 23,5%; відзначених почесними 
державними званнями - 25,5%. 

Вагому роль в житті університету відіграє співробітництво з ЮНЕСКО та 
екскурсійно-туристичний напрям. 

Як відомо, наш університет єдиний в Україні і один із семи у світі виконує 
подвійну функцію: освітня і наукова інституція та обʼєкт Всесвітньої 
спадщини ЮНЕСКО. Це університети: Монтічелло та Університет Вірджинії 
в Шарлоттсвіллі, США (1987, зміни у 2015), Ботанічний сад та університет 
Падуї, Італія (1997); Університет та історичний район Алькара-де-Енарес, 
Іспанія (1998); Університет Каракасу, Венесуєла (2000); Університет 
Національної Автономії Мексики (2007); Резиденція митрополитів Буковини 
і Далмації (Чернівецький національний університет імені Юрія Федьковича), 

Україна (2011); Університет Коїмбрі, Португалія (2013, зміни у 2019). 
Звісно, цей факт відіграє чималу роль у підвищенні іміджу університету. Наше 
завдання - уміло його використовувати, що ми й намагаємося робити у цих 
складних умовах воєнного часу. 

У лютому як член Національної комісії України у правах ЮНЕСКО взяла 
участь у роботі Генеральної конференції, що відбулася в МЗС України, де 
виступила з доповіддю «Дотримання вимог охорони та збереження Резиденції 
митрополитів Буковини і Далмації в умовах війни з рф». Під час конференції 
було прийнято «Стратегію діяльності Нацкомісії ЮНЕСКО» на 2023-2027 рр., 
в якій окреслені основні напрями діяльності, серед яких освіта; наука; 
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культура і культурна спадщина; зміцнення міжкультурного діалогу та 
соціальної згуртованості молоді; популяризація спорту. Відбулося декілька 
онлайн зустрічей керівництва ЮНЕСКО з координаторами об’єктів 
Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО в Україні, під час яких обговорювалися 
питання безпеки та охорони культурних, архітектурних та природних 
пам’яток на території України, що в умовах війни, перебувають під постійною 
загрозою. 

Координатор кожного з об’єктів відповідно до вимог ЮНЕСКО подає до 
штаб-квартири ЮНЕСКО у Парижі анкету періодичної звітності (раз на 
чотири роки). Цьогоріч університет підготував і відправив до ЦВС третій цикл 
зазначеної анкети. Приємно констатувати, що у відповіді ЦВС ЮНЕСКО 
йдеться про оцінку звіту, що на 100% відповідає вимогам. 

Не можна оминути увагою роботу Центру управління об’єктом 
ЮНЕСКО, який займається оцифрування всіх наявних документів: від 
креслень Йозефа Главки до сучасних проектів реставрації, документації щодо 
номінування Резиденції до Списку ЮНЕСКО, листування з різними 
міжнародними інституціями тощо. 

Наразі Львівська фірма «Скайрон» за фінансовою допомогою 
міжнародних партнерів завершила 3-Д сканування Резиденції, що 
надзвичайно важливо в умовах сьогодення. 

Разом з тим, двоє наших викладачів Жанна Бучко (географічний 
факультет) та Юліанна Баланюк (факультет архітектури, будівництва і 
декоративно-прикладного мистецтва) обрані членами Українського 
Національного Комітету ІКОМОС. 

Вагому роль в гуманітарній діяльності університету відіграє екскурсійне 
обслуговування. Як відомо, з початком широкомасштабного вторгнення як 
оглядові, так і тематичні екскурсії Резиденцією митрополитів Буковини і 
Далмації (нині - Чернівецький національний університет імені Юрія 
Федьковича) були заборонені. Наприкінці березня минулого року тематичні 
екскурсії відновлені. З метою дотримання безпекової складової, оглядові 
екскурсії та прогулянки дендропарком під забороною й нині. Варто зазначити, 
що проведення тематичних екскурсій й до сьогодні відбувається з певними 
обмеженнями: група - не більше 50 осіб (в т.ч. й діти). Звісно, не завжди 
вдається дотримуватися визначених вимог, проте у межах можливого, 
намагаємося. 

Наведемо деяку статистику. За звітний період (липень 2022 - червень 2023 
рр.) проведено майже 3600 тематичних екскурсій, що на 200 більше, ніж за 
минулий звітний період; екскурсантів - понад 50 тис. осіб (в т.ч. - майже 500 
іноземців). Звісно, відвідали Резиденцію значно більше осіб, адже на її території 
відбувалося чимало фотосесій і різноманітних заходів благодійного характеру, 
зібрань та конференцій. За екскурсійне обслуговування на рахунок 
університету надійшло понад 2 млн. 200 тис. грн. Як бачимо, не зважаючи на 
воєнний стан число бажаючих відвідати Резиденцію значно зросло, тим більше, 
що за клопотанням різноманітних благодійних організацій, фондів та установ, 
що опікуються ВПО, було проведено чимало безкоштовних екскурсій. 
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Це приємний факт, адже екскурсії можна розглядати у двох площинах: з 
одного боку, як реклама і популяризація Резиденції як університету та 
туристичного магніту України, так і отримання коштів на рахунок 
університету, що вкрай необхідні. Будемо сподіватися, що популярність 
університету допоможе збільшити число абітурієнтів, які стануть нашими 
студентами. 

Звісно, нелегко нашим екскурсоводам і охоронцям працювати, адже не 
завжди особи, які прагнуть відвідати Резиденцію відзначаються адекватною 
поведінкою. Чимало різноманітних дописів різного ґатунку можна побачити у 
соцмережах. Варто згадати лише останній випадок, коли усі соцмережі 
заполонило відео блогерів, які розповідали про можливість зекономити 80 грн. 
шляхом проникнення на територію Резиденції через паркан. Про наслідки - ні 
слова! Економія теж сумнівна! Важко сказати чи обмежились лише штрафом? 

Не можна оминути увагою й діяльність, спрямовану на роботу музеїв, 
координацію якої здійснює музейна рада. Наразі в університеті діють чотири 
музеї: три з них зокрема історико-архітектурний музейний комплекс, музей 
історії університету, музей етнографії та стародавньої історії у центральному 
корпусі Резиденції та природничий музей на Шіллера. Нещодавно відбулося 
засідання музейної ради, де розглядалася низка нагальних питань зокрема 
необхідність оцифрування музейних колекцій, інформація щодо благодійної 
допомоги музеям від наших закордонних партнерів та її значення для 
подальшого функціонування, особливості обліку музейних цінностей на ін. На 
сьогоднішній день в музеї історії університету зібрано понад 5000 експонатів. 
З них вивчено, опрацьовано, а також складено наукові описи на 1000. Таку 
кількість пам’яток вдалось зібрати завдяки небайдужим співробітникам та 
випускникам університету. 

Ви пам’ятаєте, що у приміщенні на вул. Поштовій у квітні 2019 р. 
відбулося урочисте відкриття Виставкової зали, де були представлені 
дипломні роботи студентів кафедри образотворчого і декоративно-
прикладного мистецтва (вишивка, ювелірні та ковані вироби, різьба по дереву, 
ткацтво, живопис). На жаль, оренда зазначеного приміщення закінчилася і 
експозиція була розташована у двох з п’яти кімнат, відведених для музею 
історії університету. Отже, музей ще не розпочав свою роботу, натомість 
виставкова зала приймає гостей, які можуть насолоджуватися витворами 
мистецтва наших студентів. 

Діяльність музею етнографії та стародавньої історії спрямована на 
ознайомлення туристів та зацікавлених осіб із минулим Буковини. З цією 
метою музей розробляє і проводить оглядові та тематичні екскурсії. Крім того, 
студенти-історики проходять музейну практику. 

Загалом, фонди музею нараховують понад 1000 експонатів. 
Наприкінці 2022 - на початку 2023 р. музеї університету за сприяння 

директора Інституту німецької культури та історії Південно-Східної Європи 
(нім. IKGS) при Мюнхенському університеті Людвига-Максиміліана, доктора 
Флоріана Кюрер-Вілаха, отримали обладнання, що дозволить забезпечити 
збереження експонатів у належних умовах (термогігрометри, осушувачі та 
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зволожувачі повітря, стелажі, металеві шафи та сейфи), а також технічні 
пристрої для копіювання та фіксуванні музейних експонатів (фотоапарат, 
сканер та принтер). 

Підсумовуючи роботу за навчальний рік, що минає, ми пам’ятаємо, що 
війна продовжується і робимо усе можливе задля згуртованості студентської 
молоді університету, допомоги нашим військовим, як матеріальної, так і 
моральної, міцно тримаючи культурний фронт. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Питання до Тамари 
Володимирівни. Немає. Хто бажає виступити? 

Андрій КАПАЦИ – голова студентського парламенту, студент 4 курсу 
філологічного факультету. Шановні члени Вченої ради, хотілось би 
зазначити, що діяльність університету в гуманітарній сфері і у сфері 
національно-патріотичного виховання в умовах сьогодення, коли йде 
повномасштабна війна, є надзвичайно важливою. Наш університет з цією 
діяльністю надзвичайно добре впорався, завдяки Тамарі Володимирівні 
зокрема. Також хотілося б подякувати як адміністрації університету, так і 
Тамарі Володимирівні за постійну підтримку, розуміння, вирішення всіх 
конфліктних ситуацій, які виникали як серед студентів. так і між 
гуртожитками. Ми одразу знаходили спільне рішення. Ця підтримка постійно 
відчувалася. За два роки роботи з Тамарою Володимирівною і адміністрацією 
університету ми виконали надзвичайно багато роботи. Це було відображено 
за цей рік, зокрема, найбільше.  

Бажаємо, щоб наш університет надалі тримав такий високий рівень. Про 
нас дуже схвальні відгуки від студентських самоврядувань з інших 
університетів, які хочуть перейняти наш досвід в гуманітарній сфері. 
Наближаємо нашою спільною діяльністю перемогу і побажаємо всім мирного 
неба. Дякую.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Андрію, дякую. Ярославе 
Богдановичу, прошу. 

Ярослав ЗОРІЙ – декан факультету фізичної культури та здоров’я 
людини. Шановні члени Вченої ради, я спеціально пропустив на перед Андрія, 
тому що хотів заторкнути два моменти. Зокрема, це позитивна співпраця 
студентського самоврядування з керівництвом університету. Без нюансів, які 
ми мали кілька років тому. Зараз це дуже видно. На своїй комісії ми постійно 
це обговорюємо і працюємо. Співпраця гуманітарного відділу, відповідного 
проректора зі студентським самоврядуванням, і зокрема з Андрієм, дуже 
потужна. Взагалі цей гуманітарний сектор в університеті займає в 
університеті потужне місце. Буває, що до питання виховної та культурно-
просвітницької, спортивної роботи відносяться не завжди з належним 
розумінням, кажучи, що вони не на часі. На часі. Перші пів року після початку 
повномасштабної війни ми також спотикалися, вчилися. Я це бачив, бо ми там 
знаходимося територіально. Але скільки зусиль туди вклали ректор і два 
проректори Тамара Володимирівна і Дмитро Георгійович. Ми спотикалися, а 
практично останній рік робота йде як по маслу.  

Діти переселенців, які приходять на майданчик, дякують нам і центру 
культури та дозвілля. Вони приходять на ті заходи, які ми організовуємо за 
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підтримки відділу Тамари Володимирівни, і питають, коли будуть наступні 
заходи. Вони просять, щоб ми провели щось. ЦЕ дуже добре. Це хороший 
результат. Вважаю, що ця робота в нас зараз на досить серйозному рівні. 
Дякую. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Дякую, Ярославе 
Богдановичу. Руслане Романовичу. 

Руслан БІЛОСКУРСЬКИЙ – декан економічного факультету. Добрий 
день. Якщо робота, яка проводиться в аудиторіях, можна порахувати 
кількістю годин, статті можна порахувати також певними числовими 
параметрами, то гуманітарна складова – це та, яку складно виміряти. Ця 
робота дуже важлива. Коли спілкуюся зі студентами, то їх відгук про те, на 
скільки їм комфортно не лише в аудиторіях, а й поза ними, в значній мірі 
визначає абітурієнтів і ті університети, в які вони хочуть йти. Дуже важливо, 
щоб в нас в університеті були добрі не лише аудиторії та лабораторії, а й ті 
заходи, й та екосистема, де комфортно після занять. Тому, на мою думку, 
гуманітарна робота є важливою, вона в нас добре поставлена. Це плюс нашому 
університету.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Хто ще бажає виступити? 
Немає. Дякую. Виголошу дві тези. Університет дуже круто останній рік 
виглядав у плані волонтерської роботи і дуже потужними були культурно-
мистецькі заходи, добрим лобістом був і залишається Дмитро Павлюк, який 
зумів обʼєднати навколо себе багатьох студентів, запрошувати виконавців, 
часто крутих. Це бурлить і живе. Студенти збирають кошти для Збройних сил 
України. Це досить добре висвітлено в соціальних мережах. Робота ведеться 
належно.  

Є зауваження чи побажання до проєкту рішення? Немає. 
 

ВИРІШИЛИ: 
1. Інформацію про діяльність університету в гуманітарній сфері у 2022-

2023 н.р. взяти до відома. 
2. Сприяти формуванню та зміцненню стійкої громадянської позиції та 

патріотизму, популяризації культурно-освітніх та мистецьких проектів,  
активізації волонтерського руху (відповідальні: заступники директорів 
ННІ/деканів факультетів, відділ з виховної роботи та гуманітарної освіти, 
Центр культури і дозвілля студентів, студентський парламент).  

[Рішення прийнято одноголосно]. 
3. Створити робочу групу і розпочати підготовку до відзначення 150-

річниці від дня заснування  університету (відповідальні: ректорат). 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
4. Забезпечити сприятливі умови і всебічну підтримку здобувачам освіти 

з особливими потребами та виділити кошти для облаштування місць 
безбар’єрного доступу до навчальних корпусів, бібліотеки та гуртожитку 
(відповідальні: проректор з науково-педагогічної роботи з навчально-
організаційних питань, директор бібліотеки, директор студмістечка).  

[Рішення прийнято одноголосно]. 
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5. Посилити відповідальність керівників структурних підрозділів та голів 
студентських рад  щодо дотримання здобувачами освіти  правил внутрішнього 
розпорядку в студентських гуртожитках ЧНУ (відповідальні: заступники 
директорів/деканів з навчально-виховної роботи, заступник директора 
студмістечка з виховної роботи). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
6. Продовжити репрезентацію Резиденції як об’єкту Всесвітньої 

спадщини ЮНЕСКО за основними напрямами (співпраця з ЮНЕСКО, 
екскурсійне обслуговування, реставраційні роботи, благоустрій тощо) з 
урахуванням умов воєнного часу (відповідальні: проректор з науково-
педагогічної роботи з питань навчально-виховного процесу, проректор з 
науково-педагогічної роботи з навчально-організаційних питань). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
2. Особливості підготовки університету до вступної кампанії (відповідальний 

секретар приймальної комісії Максим МАРИЧ). 
ВИСТУПИЛИ: 

Максим МАРИЧ – відповідальний секретар приймальної комісії. 
Шановний Роман Іванович, шановні члени Вченої ради! Вступна кампанія 2023 
року до університету розпочнеться вже за декілька днів, тому останні кілька 
місяців йде активна підготовка до неї. Спочатку були затверджені Правила 
прийому Вченою радою університету 24 квітня 2023 року (протокол №4), 
розроблені Приймальною комісією університету відповідно до Порядку прийому 
на навчання для здобуття вищої освіти у 2023 році (слайд 2). 

1. Окрім цього підписані накази (слайд 3):  
1. Про затвердження складу технічних працівників приймальної комісії 

2023 року. 
2. Про затвердження складу предметних комісій, комісій для співбесід та 

фахових комісій для  вступних випробуваннях. 
3. Про затвердження відповідальних за перевірку мотиваційних листів. 
2. Університетом були вчасно подані пропозиції щодо Максимальних 

обсягів державного замовлення на 2023 рік. Всього подано 157 
пропозицій….затверджено 152 пропозиції. (81/80 пропозицій на основі ПЗСО, 
55/51 пропозицій на основні МС, 21/21 пропозиція на основі Б) (слайд 4). 

3. В абсолютних показниках ми отримали на 47 місць більше ніж минулого 
року за широким конкурсом на базі ПЗСО. На базі молодшого 
спеціаліста/фахового молодшого бакалавра/молодшого бакалавра на 43 місця. 
На магістратуру на 144 місця більше (більше спеціальностей за широким 
конкурсом) (слайд 5). 

4. Створено більше 1000 конкурсних пропозицій (фіксовані, відкриті, 
небюджетні). Минулого року було 560 (слайд 6). 

5. Повністю оновлено та структуровано сайт Приймальної комісії з чітким 
поділом вступу на бакалаврат та магістратуру (слайд 7). 

Реєстрація ЄВІ/ЄФВВ у 2023 році. Подано 1703 заявки. Випускників 4-го 
курсу 2304 студента. Відсоток зареєстрованих склав майже 74%. (слайд 8). 
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Абсолютно нова реєстрація на вступні іспити у закладі освіти за 
допомогою нового модулю в ЄДЕБО. Можливість абітурієнтів обирати день для 
здач іспиту (слайд 9). 

Запроваджуємо принцип «Єдиного вікна». Шевченківська зала буде 
розділена на три сектори: реєстрація пільговиків, прийом на другу вищу освіту 
(бакалавр, магістр) плюс додатково залучаємо Блакитну залу для оформлення 
договорів/контрактів. Шевченківська і Блакитна зала будуть об’єднані 
електронною чергою (слайд 10). 

Терміни: 3-10 липня (співбесіди замість НМТ, творчі конкурси) на бюджет. 
З 11 по 25 липня реєстрація суто на контракт. 1-16 липня реєстрація на співбесіду 
на другу вищу освіту бакалавра (слайд 11). 

Терміни: 1-16 липня реєстрація на фахові іспити, на співбесіду з іноземної 
мови замість ЄВІ, фаховий іспит замість ЄФВВ. 17-28 липня проведення 
випробувань (слайд 12) . 

В загальному Університет готовий до набору. Звісно ще є моменти, які 
треба доопрацьовувати і впроваджувати нововведення, які підкидає нам МОН у 
дуже стислі терміни. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Максим Григорович вже дав 
відповідь на питання, яке я хотів поставити, щодо того, чи є станом на даний 
момент такі проблеми, які необхідно озвучувати і думати як вирішити і чи 
прогнозується найближчим часом також проблеми. Які є питання? 

Микола БОДНАРУК – голова профкому університету. Де терміни 
реєстрації технічна помилка? З 1 липня по 30 листопада. 

Максим МАРИЧ – відповідальний секретар приймальної комісії. 
Електронні кабінети вступників можуть створюватися з першого липня по 30 
листопада. Чому 30 листопада. В нас будуть додаткові сесії в вересні-жовтні, 
тому саме тоді студенти й можуть створювати кабінети.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Ще питання, прошу. Немає. 
Максиме Григоровичу, дякую за інформацію. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Інформацію взяти до відома. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ: 
3. Звіти голів постійних комісій Вченої ради про роботу у 2022-2023 

навчальному році (голови комісій). 
ВИСТУПИЛИ: 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Таких комісій в нас в 
університеті є шість. Це комісія з питань академічної доброчесності, правових 
засад діяльності та регламенту на чолі з Іриною Осовською, комісія з 
навчально-методичної роботи під керівництвом Ольги Мартинюк, комісія з 
наукової, інноваційної та міжнародної діяльності на чолі з Анатолієм 
Круглашовим, комісія з фінансово-економічної та господарської роботи під 
керівництвом Юрія Лопатинського, комісія з гуманітарної та соціальної 
роботи Ярослава Зорія та комісія з інформаційної та медійної діяльності 
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Василя Бакая. Всі голови комісій завчасно подали звіти, які оприлюднені на 
сторінці Вченої ради. 

Ірина ОСОВСЬКА – голова комісії з питань академічної доброчесності, 
правових засад діяльності та регламенту, декан факультету іноземних мов. 
У 2022 – 2023 н.р. було проведено 6 засідання комісії.  

1) обговорено та запропоновано зміни в Етичний кодекс Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича (частина 1, підрозділ 2.10; 
частина 2, підрозділ 1.3); 

2) обговорено проекту закону України «Про академічну доброчесність», 
сформульовано та надіслано відгук на зазначений документ; 

3) сформульовано, узгоджено та винесено на обговорення академічною 
спільнотою текст «Декларації про академічну доброчесність Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича» (розміщено на сайті 
університету); у процесі імплементації Декларації проведені зустрічі з 
вченими радами усіх структурних підрозділів, радою молодих вчених, 
органами студентського самоврядування. За результатами співпраці з 
студентським парламентом створено та затверджено Президією студентського 
парламенту текст «Декларації про академічну доброчесність студента 
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича»; 

4) взято активну участь в процесі акредитації усіх освітніх програм, що 
відбувалися за звітній період;  

5) вдосконалено тематичну рубрику на веб-сайті Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича з матеріалами про 
академічну доброчесність; 

6) здійснено координування та контроль діяльності факультетів щодо 
окремих заходів з популяризації академічної доброчесності, зокрема: 
актуалізацію спеціальних рубрик на інтернет-сторінках факультетів та 
інформаційних стендів з питань академічної доброчесності в приміщеннях; 
діяльність Етичних комісій факультетів; обговорення на різних рівнях стану 
запровадження етичних академічних норм у щоденному житті університету; 
проведення роботи з відповідальними за академічну доброчесність по 
факультетах щодо вдосконалення інструментів та процедур перевірки 
академічних творів на плагіат.  

7) обговорено 2 конфліктні ситуації, що виникли в структурних підрозділах 
у контексті академічної доброчесності, та прийняті відповідні рішення. 

Ольга МАРТИНЮК – голова комісії з навчально-методичної роботи, 
декан факультету математики та інформатики. За звітній період відбулося 
11 засідань НМК. Комісія розглянула та рекомендувала до затвердження 
Вченій раді ЧНУ ухвали з наступних питань: 
1) започаткування ОП (всього 5): з них 2 бакалаврських, 3 магістерських, 
2) внесення змін до освітніх програм (всього 71): з них 3 ФМБ, 30 

бакалаврських, 28 магістерських, 10 PhD, 
3) зміна гарантів ОП (всього 7): з них 3 бакалаврських, 3 магістерських, 1 PhD, 
4) оновлення проєктної групи ОП (всього 25): з них 11 бакалаврських, 12 

магістерських, 2 PhD, 
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5) зміна гарантів ОП та оновлення проєктної групи (всього 4): з них 3 
бакалаврських, 1 магістерська, 

6) внесення змін до ОП з оновленням проєктної групи (всього 39): з них 19 
бакалаврських, 16 магістерських, 4 PhD 

7) затвердження навчальних планів військової підготовки (всього 1), 
8) затвердження проєктних груп з призначенням гаранта ОП (всього 4): з них 

1 бакалаврська, 2 магістерських, 1 PhD, 
9) затвердження груп забезпечення спеціальності (всього 2). 
10) закриття освітніх програм (всього 18): з них 5 бакалаврських, 13 

магістерських, 
11) Вилучення з ЄДЕБО ID ОП (всього 56): з них 19 бакалаврських, 37 

магістерських, 
12) перейменування структурного підрозділу (всього 4): 4 кафедри, 
13) формування та затвердження переліку ОП з урахуванням Постанови 

Кабінету міністрів України №1392 від 16.12.2022 р. 
Надана інформація лише про остаточні рішення щодо опрацьованих 232 

ОП без врахування тих освітніх програм, які були відхилені на доопрацювання 
та потребували повторного розгляду. 

 

Пропозиції за результатами діяльності: 
1. Затвердити терміни подання матеріалів (ОПП, додатків, рапортів, 

витягів із засідань кафедр та Вчених рад факультетів) на розгляд НМК – до 10 
числа поточного місяця на створену електронну пошту комісії com-
nmr@chnu.edu.ua. Надсилати одним листом весь пакет документів (чіткі скан-
копії з наявними відповідними підписами та резолюціями у форматі PDF, а 
також їх відповідники у форматі Word), який стосується однієї ОП, із 
обов’язковим зазначенням у темі листа назви освітньої програми та освітнього 
рівня. 

2.  При формуванні рапортів щодо внесення змін чітко формулювати мету 
та підстави змін, а також вказувати ID освітньої програми, її назву, освітній 
рівень та гаранта.  

3. При формуванні рапортів щодо зміни гаранта та оновленні проєктної 
групи надавати обґрунтування з інформацією про поданих осіб, зокрема, 
відповідність ЛУ у випадку штатного науково-педагогічного працівника. 

4. На розгляд НМК подавати лише такі ОП, які повністю відповідають 
затвердженим в університеті вимогам, і лише ті зміни, які стосуються 
нормативної складової ОП. 

5. Перегляд ОП здійснювати щорічно та, за потреби, вносити зміни, 
враховуючи Стандарти підготовки здобувачів вищої освіти, Професійні 
стандарти (за наявності) та нормативні документи. 

Анатолій КРУГЛАШОВ – голова комісії з наукової, інноваційної та 
міжнародної діяльності, завідувач кафедри політології та державного 
управління. Комісія працювала в 2022 – 2023 році в наступному складі: 

1. Круглашов Анатолій Миколайович – завідувач кафедри політології та 
державного управління, професор – голова комісії. 

mailto:com-nmr@chnu.edu.ua
mailto:com-nmr@chnu.edu.ua
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2. Ушенко Олександр Григорович – завідувач кафедри оптики і 
видавничо-поліграфічної справи, професор – заступник голови комісії. 

3. Єсипенко Надія Григорівна – завідувач кафедри англійської мови, 
професор – секретар комісії. 

4. Буднікевич Ірина Михайлівна – завідувач кафедри маркетингу, 
інновацій та регіонального розвитку. 

5. Волков Роман Анатолійович – завідувач кафедри молекулярної 
генетики та біотехнології, професор. 

6. Галушка Зоя Іванівна – завідувач кафедри економічної теорії, 
менеджменту і адміністрування, професор. 

7. Луканюк Сергій Михайлович – начальник відділу міжнародних 
зв’язків. 

За період своєї діяльності  2 2022 – 2023 році комісія розглянула такі 
основні питання: 

1. Про план роботи комісії на навчальний рік у 2022 – 2023 році і 
затвердила  його. 

2. Про зміцнення комісії та рекомендацію щодо введення до її складу 
проф. Р.В. Волкова. 

3. Про взаємодію з НДЧ та міжнародним відділом Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича. 

4. Про атестацію наукових кадрів в ЧНУ імені Юрія Федьковича. 
5. Про підготовку змін до «Положення про організацію освітнього 

процесу здобувачів вищої освіти ступеня доктора філософії у Чернівецькому 
національному університеті імені Юрія Федьковича». 

6. Про напрямки вдосконалення рейтингової системи в університеті. 
7. Різне. 
З розглянутих питань ухвалені відповідні рішення або пропозиції.  
Юрій ЛОПАТИНСЬКИЙ – голова комісії з фінансово-економічної та 

господарської роботи, завідувач кафедри бізнесу та управління персоналом. 
Комісія працювала у складі: 

1. Лопатинський Юрій Михайлович – завідувач кафедри бізнесу та 
управління персоналом, професор – голова комісії. 

2. Меленко Сергій Гаврилович – завідувач кафедри європейського права 
та порівняльного правознавства, професор – заступник голови комісії. 

3. Гетьманцева Ніна Дмитрівна – завідувач кафедри приватного права, 
доцент – секретар комісії. 

4. Білоскурський Руслан Романович – декан економічного факультету, 
доцент.  

5. Григорків Василь Степанович – завідувач кафедри економіко-
математичного моделювання, професор. 

6. Романів Юрій Миколайович – головний бухгалтер ЧНУ / Цимбалюк 
Ірина Мірчівна. 

Протягом звітного періоду було проведено низку засідань, на яких 
розглядалися такі питання: 

1. Про статус, правові норми, повноваження, мету, принципи роботи  
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постійної комісії Вченої ради Чернівецького національного університету імені 
Юрія Федьковича з фінансово-економічної та господарської роботи. 

Обговорено перелік першочергових питань, на які має бути спрямована 
робота комісії Вченої ради університету, а також завдання на 2022-2023 н.р. 

Уточнено Положення про постійну комісію Вченої ради, обговорено такі 
питання як: повноваження постійної комісії Вченої ради університету з 
фінансово-економічної та господарської роботи, її статус, права учасників. 

2.  Про затвердження фінансової, бюджетної та іншої звітності ЧНУ за 
2022р.   

Розглянуто основні позиції та елементи річного звіту за результатами 
фінансово-економічної діяльності Університету за 2022 р. (спільно з 
представниками бухгалтерії ЧНУ). 

Одноголосно прийнято рішення рекомендувати Вченій раді Університету 
затвердити звіт за результатами фінансово-господарської діяльності 
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича за 2022 р.  

3. Розгляд пропозицій щодо капітальних видатків на 2023 рік по ЧНУ. 
На спільному засіданні за участю ректора ЧНУ, разом із представниками 

планово-фінансового відділу та бухгалтерії, а також адміністративно-
господарської частини було розглянуто пропозиції структурних підрозділів 
Університету щодо капітальних видатків на 2022 рік. Сумарно пропозиції у 
декілька разів перевищують можливості Університету, тож визначено 
пріоритетні напрями для фінансування у 2022 р. (за напрямом капітальних 
видатків). 

4. Розгляд кошторису ЧНУ на 2023 рік. 
На засіданні спільно з ректором ЧНУ, представниками планово-

фінансового відділу та бухгалтерії було розглянуто проект фінансового плану 
(кошторису) Університету на 2023 р. за основними статтями надходжень та 
видатків. 

Одноголосно прийнято рішення рекомендувати Вченій раді Університету 
затвердити фінансовий план Чернівецького національного університету імені 
Юрія Федьковича на 2023 рік. 

Протягом звітного періоду члени Комісії виконували низку завдань щодо: 
• змін до річного фінансового плану (кошторису) Університету; 
• моніторингу штатних розписів підрозділів та Університету в цілому;  
• питання збалансування у штатних розписах структурних підрозділів 

співвідношення між категоріями працівників (за вченими званнями); 
• інших питань фінансово-економічної та господарської діяльності 

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича. 
Ярослав ЗОРІЙ – голова комісії з гуманітарної та соціальної роботи, 

декан факультету фізичної культури та здоров’я людини. Постійна комісія з 
гуманітарної та соціальної роботи створена відповідно до Положення про 
постійні комісії вченої ради Чернівецького національного університет імені 
Юрія Федьковича. До її складу входять: 

1. Зорій Ярослав Богданович, декан факультету фізичної культури та 
здоров’я людини, професор (голова комісії). 
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2. Лабінська Богдана Ігорівна, завідувачка кафедри іноземних мов для 
гуманітарних факультетів, професор (заступник голови комісії). 

3. Капаци Андрій Юрійович, студент 4-го курсу філологічного 
факультету (секретар комісії). 

4. Антофійчук Володимир Іванович, професор кафедри української 
літератури, професор. 

5. Бігун Ярослав Йосипович, завідувач кафедри прикладної математики 
та інформаційних технологій, професор. 

6. Дерев’янчук Микола Ярославович – заступник директора з навчально-
методичної роботи коледжу. Відокремленого структурного підрозділу 
«Фаховий коледж Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича». 

Свою діяльність комісія здійснює у відповідності з планом роботи на рік 
та з урахуванням поточних і перспективних планів роботи вченої ради 
університету.  

Комісія, відповідно до Положення розглядає питання щодо гуманітарної 
і соціальної роботи Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича та узгоджує свою діяльність із відділом з виховної роботи та 
гуманітарної освіти університету. Члени комісії працюють на основі 
законності, гласності, рівноправності та вільного колективного обговорення 
питань і прийняття відповідних рішень. 

У своїй роботі уважно, виважено, помірковано вивчає, розглядає й 
опрацьовує питання, що належать до її компетенції. 

У 2022-2023 р.р. на чотирьох засіданнях комісії обговорені такі питання: 
1. Про Благодійні та патріотично-виховні заходи в підтримку Збройних 

сил України (протокол № 1 від 11 жовтня 2022 р.). 
2. Заходи для підтримування ініціатив Студентського парламенту щодо 

відзначення Дня Св. Миколая та Новорічних свят («Мрії особливих дітей» 
та «Стань Миколаєм для малечі») (протокол № 2 від 8 грудня 2022 р.).   

3. Організація благодійних та спортивно-розважальних заходів в 
підтримку дітей із сімей-біженців та внутрішньо переміщених осіб, які 
проживають в гуртожитках студмістечка (протокол № 3 від 16 березня 
2023 р.).  

4. Про організацію студпарламенту ЧНУ зі спортивним клубом ЧНУ ім. 
Ю. Федьковича, кафедрою фізичного виховання за підтримки 
факультету фізичної культури та здоров’я людини, Спартакіади перших 
курсів ЧНУ, яка передбачала змагання з баскетболу та волейболу серед 
чоловічих та жіночих команд, та змагання з міні-футболу серед 
чоловічих команд. (протокол № 5 від 12 травня 2023 р).  
Усі вищезазначені заходи організовувалися і проводилися за підтримки 

проректорки з науково-педагогічної роботи з питань навчально-виховного 
процесу проф. Марусик Т.В.  

Василь БАКАЙ – голова комісії з інформаційної та медійної діяльності, 
директор видавництва «Рута». Комісія працювала у складі: 

Бакай Василь Васильович – директор видавництва «Рута» – голова комісії. 
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Кушнерик Володимир Іванович – професор кафедри комунікативної 
лінгвістики та перекладу, професор – заступник голови комісії. 

Гебеш Анна Віталіївна – студентка 3-го курсу філологічного факультету – 
секретар комісії. 

Зушман Михайло Богданович – директор наукової бібліотеки ЧНУ, 
доцент. 

Кійко Світлана Василівна – завідувач кафедри германського, загального і 
порівняльного мовознавства. 

Новіков Сергій Миколайович – завідувач кафедри будівництва, доцент. 
Комісія з інформаційної та медійної діяльності працювала згідно з планом 

роботи на 2022-2023 н.р., який був затверджений на другому засіданні комісії. 
Одним із перших питань було розглянуто, проаналізовано та погоджено 

план видань видавництва університету на 2023 рік. 
Враховуючи карантинний та воєнний період, інформаційна та медійна 

діяльність Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича 
спрямована на формування позитивного іміджу Університету створенням або 
покращенням якісних е-сервісів, зручних інтерфейсів та забезпечення 
максимальної присутності Університету в інформаційному просторі України 
й світу.  

Комісія працює у тісній співпраці з відділом комунікацій та брендингу 
університету (керівник Віталій Кіндзерський). 

Комісією ведеться постійний моніторинг інформації соціальних мереж. 
Зважаючи на постійну присутність соціальних мереж у сучасному житті, 

роль яких особливо систематично зростає, відділ комунікацій та брендингу 
продовжує активно вести та розвивати офіційні профілі університету у 
наступних соцмережах: 

- Facebook-сторінка, яка станом на червень 2023 р. зібрала 19 616 читачів 
(для порівняння у 2022 р. – 18 667); 

- Instagram-профіль – chnu_official. У червні 2023 р. число підписників 
зросло до майже 7 тис. (6 940), порівняно з 2022 р. – 5 400. До речі, 
Інстаграм-сторінка університету нині демонструє велике охоплення та 
активність молодих користувачів, що робить університет ближчим до 
студентів та потенційних абітурієнтів;  

- активно розвивається Telegram-канал, вже зібрав близько 1,5 тис. 
читачів, що вдвічі більше ніж у 2022 році; 

- з метою розширення молодшої аудиторії створено у 2022 році сторінку 
нашого університету в соцмережі TikTok, за якою стежить близько 1 300 
користувачів; 

- за YouTube-каналом Чернівецького національного університету стежать 
близько тисячі користувачів.  

У квітні 2023 року запрацював новий сайт нашого університету. 
Завдячуючи новому інструментарію, сайт університету став привабливішим та 
зручнішим для користувачів. 

Відмічено активну діяльність інститутів та факультетів, де повною мірою 
висвітлюється робота університету та факультетів. Перші особи університету 
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йдуть на відкритий діалог зі спільнотою, що збільшує довіру і лояльність не 
тільки студентів та викладачів, а й громади в цілому, а також покращує імідж 
університету. Ведеться рекламна кампанія 2023-24 н.р. на всіх рівнях. 

Другий рік поспіль виготовлено 3,5 тис. флаєрів рекламного змісту з 
контактною інформацією факультетів/навчально-наукових інститутів та 
приймальної комісії університету. На них присутні посилання на соціальні 
мережі ЧНУ та сторінку з інформацією про вступ. 

Із травня розпочалася рекламна кампанія (таргетована реклама), яка 
триватиме два місяці. Реклама працює у соціальних мережах Інстаграм і 
Фейсбук, та націлена на приваблення потенційних абітурієнтів.  

Є над чим працювати. Враховуючи понад 10 000 студентів плюс 
викладачі та співробітники, а також зацікавлені майбутні абітурієнти кількість 
підписників повинна бути значно більшою. 

Відмічаючи в цілому позитивні зрушення у інформаційній та медійній 
діяльності університету, комісією підготовлено пропозиції для їх покращення 
на 2022-2023 н.р., що в цілому позитивно вплине на імідж ЧНУ в 
інформаційному просторі: 

Удосконалити інформаційну діяльність у соцмережах (тематика, спосіб 
подачі інформації залежно від цільової аудиторії, інструменти взаємодії тощо).  

Для чого важливим комісія вбачає: 
продовжувати активну роботу у Фейсбуці ; 
зміщення акцентів на активізацію роботи зі студентською аудиторією, 

адже наявність акаунту в популярній соцмережі робить університет 
«ближчим» до студентства, формує імідж сучасного і динамічного ЗВО; 

популяризацію сторінки університету в Інстаграм (через старост, 
кураторів збільшити кількість підписників серед студентів); 

активізацію роботи Телеграм-каналу; 
активізувати роботу YouTube каналу ; 
Продовжити системну роботу над створенням «бренд-буку» 

університету. Осучаснити рекламну друковану / онлайн продукцію 
університету для різних цільових аудиторій. Розробка та розповсюдження 
серед студентів та інших зацікавлених осіб мерчу – продукції (не тільки 
канцтоварів, але й одягу, аксесуарів тощо) з символікою, логотипом, 
зображеннями університету, що буде свідчити про приналежність до 
спільноти ЧНУ. До розробки дизайну такої продукції можна залучити 
студентів; 

Моніторинг інформаційно-медійної діяльності університету за 
основними показниками (мінімум 2 рази на рік) з метою відстеження 
позитивних змін та виділення «вузьких (критичних)» зон, які потребують 
підвищеної уваги.  

 

ВИРІШИЛИ: 
Затвердити звіти голів постійних комісій Вченої ради про роботу у 2022-

2023 навчальному році. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
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СЛУХАЛИ: 
4. Присвоєння вчених звань (учений секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА): 

4.1. Присвоєння вченого звання професора (учений секретар Наталія 
ЯКУБОВСЬКА): 

– Вайцеховській Оксані Романівні по кафедрі міжнародного права та 
порівняльного правознавства; 

– Добровольському Юрію Георгійовичу по кафедрі програмного 
забезпечення комп’ютерних систем. 

4.2. Присвоєння вченого звання доцента (учений секретар Наталія 
ЯКУБОВСЬКА): 

– Баланюк Юліани Сергіївни по кафедрі архітектури і збереження об’єктів 
Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО; 

– Газдюк Катерині Петрівні по кафедрі програмного забезпечення 
комп’ютерних систем; 

– Дарійчуку Сергію Васильовичу по кафедрі фізичної культури та основ 
здоров’я; 

– Дійчуку Володимиру Васильовичу по кафедрі хімії та експертизи 
харчової продукції; 

– Кузьмуку Ігорю Ярославовичу по кафедрі економічної теорії, 
менеджменту і адміністрування; 

– Новак Євгенії Володимирівні по кафедрі будівництва; 
– Собку Юрію Тарасовичу по кафедрі будівництва; 

ВИСТУПИЛИ: 
Наталія ЯКУБОВСЬКА – учений секретар. На присвоєння вченого 

звання професора подаються двоє здобувачів: 
– Вайцеховська Оксана Романівна по кафедрі міжнародного права та 
порівняльного правознавства; 
– Добровольський Юрій Георгійович по кафедрі програмного 

забезпечення комп’ютерних систем.  
На вчене звання доцента претендує 8 здобувачів: 

– Баланюк Юліана Сергіївна по кафедрі архітектури і збереження об’єктів 
Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО; 

– Газдюк Катерина Петрівна по кафедрі програмного забезпечення 
комп’ютерних систем; 

– Дарійчук Сергій Васильович по кафедрі фізичної культури та основ 
здоров’я; 

 – Дійчук Володимир Васильович по кафедрі хімії та експертизи харчової 
продукції; 

– Ковальчук Мирослав Любомирович по кафедрі комп’ютерних наук; 
– Кузьмук Ігор Ярославович по кафедрі економічної теорії, менеджменту і 
адміністрування; 

 – Новак Євгенія Володимирівна та Собко Юрій Тарасович по кафедрі 
будівництва. 
У Вайцеховської Оксани Романівни після захисту докторської дисертації 

опубліковано 17 праць, з них 14 наукових та 3 навчально-методичного 
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характеру, у т.ч. після захисту 2 публікації у виданнях, включених до 
наукометричної бази "Web of Science" та які мають ISSN-номер, 
підтверджений на вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних 
видань. Вайцеховська О.Р. взяла участь у міжнародному стажуванні на тему: 
«Викладач та дослідницька діяльність в сучасному університеті: виклики, 
рішення та перспективи» в обсязі 180 год. у Білостоцькому університеті 
(юридичний факультет, правовий центр дослідження освіти), місто Білосток 
(Польща), у період з 21.03.2022 року по 29.04.2022 року. Здобувач отримала 
сертифікат Znajomosci jezyka polskiego № 2302230074 від 23.02.2023, який 
підтверджує достатньо високий рівень володіння польською мовою (рівень В2). 

У Добровольського Юрія Георгійовича після захисту докторської 
дисертації опубліковано 43 праці, з них 38 наукових та 5 навчально-
методичного характеру, у т.ч. після захисту 7 публікації у періодичних 
виданнях, які включені до наукометричної бази Scopus та які мають ISSN-
номер, підтверджений на вебсайті Міжнародного центру реєстрації 
періодичних видань. Добровольський Ю.Г. з 04.10.21 по 12.11.21 пройшов 
стажування по спеціалізації кафедри у Технічному Університеті ім. Штефана 
чел Маре м. Сучава, Румунія в обсязі 6 кредитів ЄКТС (наказ №302 від 
01.10.2021р.) на тему «Інноваційні методи навчання програмної інженерії та 
комп’ютерних мереж». За результатами стажування було отримано відповідний 
сертифікат. Звіт по стажуванню було заслухано на засіданні кафедри (протокол 
№ 5 від 09.12.21). З 17.04.2023 по 31.05.2023 пройшов стажування по 
спеціалізації кафедри у Братиславський університет економіки та менеджменту 
м. Братислава, Словаччина в обсязі 6 кредитів ЄКТС (наказ №158 від 
10.04.2023р.) на тему «Інноваційні методи викладання програмної інженерії та 
управління проектами програмного забезпечення». За результатами стажування 
було отримано відповідний сертифікат. Звіт по стажуванню було заслухано на 
засіданні кафедри (протокол № 13 від 12.06.23). Здобувач має 11 публікацій, які 
опубліковані англійською мовою у виданнях, включених до науко метричної 
бази «Scopus» та які мають ISSN-номер, підтверджений на вебсайті 
Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. 

У Баланюк Юліани Сергіївни після захисту кандидатської дисертації 
опубліковано 15 праць, з них 12 наукових та 3 навчально-методичного 
характеру, у т.ч. після захисту 1 публікація у виданні, включеному до 
наукометричної бази "Scopus" та яке має ISSN-номер, підтверджений на 
вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. Баланюк Ю.С. 
з 14.02.2022 р. по 25.03.2022 р. пройшла міжнародне стажування на тему «Нові 
та інноваційні методики викладання у вищих навчальних закладах» («New and 
innovative teaching methods») на базі Малопольської школи публічного 
управління університету економіки (м. Краків, Республіка Польща) в обсязі 6 
кредитів (наказ № 37-від від 10 лютого 2022 р.). Здобувач отримала сертифікат 
Aptis, який підтверджує високий рівень (С) володіння англійською мовою у 
2021 році.  

У Газдюк Катерини Петрівни після захисту дисертації доктора філософії 
опубліковано 16 праць, з них 11 наукових та 5 навчально-методичного 
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характеру, у т.ч. після захисту 1 публікація у виданні, включеному до 
наукометричної бази "Web of Science" та яке має ISSN-номер, підтверджений 
на вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. Газдюк К.П. 
взяла участь у міжнародному стажуванні в обсязі 180 год. в Братиславському 
університеті економіки та менеджменту (Словаччина) з 14 листопада 2022 р. 
по 23 грудня 2022 р. (наказ № 340 від 10.11.2022 р.) на тему «Інноваційні 
методи викладання програмної інженерії та управління проектами 
програмного забезпечення». Здобувач отримала сертифікат Aptis, від 
30.05.2019 р., який підтверджує достатньо високий рівень володіння 
англійською мовою (рівень В2).  

У Дарійчука Сергія Васильовича після захисту кандидатської дисертації 
опубліковано 16 праць, з них 14 наукових та 2 навчально-методичного 
характеру, у т.ч. після захисту 1 публікація у виданні, включеному до 
наукометричної бази "Web of Science" та яке має ISSN-номер, підтверджений 
на вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. Дарійчук 
С.В. пройшов наукове онлайн-стажування в Ясському університеті імені 
А.І.Кузи (м. Ясси, Румунія) з 16 травня по 27 червня 2022 року, в рамках 
програми «Інноваційні дослідження та теорія в галузі фізичної культури: 
вдосконалення професійної майстерності вчителів» в обсязі 180 годин (6 
кредитів) (наказ по університету від 16.05.2022 р. № 125-від. Здобувач отримав 
сертифікат Znajomostci jezyka obcego (серія KJ-P №22/10/56 від 05.02.2022 р.), 
який підтверджує достатньо високий рівень володіння польською мовою (В2), 
у 2022 році. 

У Дійчука Володимира Васильовича після захисту кандидатської дисертації 
опубліковано 25 праць, з них 18 наукових та 7 навчально-методичного 
характеру, у т.ч. після захисту 3 публікації у виданнях, включених до 
наукометричної бази "Scopus" та які мають ISSN-номер, підтверджений на 
вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. Дійчук В.С. з 10 
січня 2022 року по 18 лютого 2022 року пройшов очне міжнародне наукове 
стажування на факультеті харчової інженерії Сучавського університету 
«Штефан чел Маре». м. Сучава, Румунія в рамках програми «Інноваційні 
методи навчання та дослідження в харчовій інженерії» у обсязі 6 кредитів ЄКТС 
(180 год.) (наказ № 2 від 05.01.2022 року). За результатами стажування було 
отримано міжнародний сертифікат. Звіт заслуханий та затверджений на 
засіданні кафедри хімічного аналізу, експертизи та безпеки харчової продукції 
(протокол № 10 від 21 березня 2022 року). Здобувач отримав сертифікат 
Люблінського католицького університету, який підтверджує достатньо високий 
рівень володіння польською мовою, у 2022 році. 

У Ковальчука Мирослава Любомировича після захисту кандидатської 
дисертації опубліковано 24 праці, з них 18 наукових та 4 навчально-
методичного характеру, у т.ч. після захисту 6 публікації у виданнях, включених 
до наукометричної бази Scopus та які мають ISSN-номер, підтверджений на веб-
сайті Міжнародного центру реєстрації періодичних видань, а також 2 патенти. 
Ковальчук М.Л. з 8 листопад по 20 грудня 2022 року проходив дистанційне 
стажування у Вищому навчальному закладі Collegium Civitas, м. Варшава 
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(Польща) за програмою «Інтернаціоналізація вищої освіти» в обсязі 6 кредитів 
(180 годин) (наказ по університету №330-від від «08» листопада 2022 року). 
Здобувач отримав сертифікат LangSkill, який підтверджує достатньо високий 
рівень володіння англійською мовою (рівень В2) від «1» квітня 2023 року. 

У Кузьмука Ігоря Ярославовича після захисту кандидатської дисертації  
опубліковано 37 праць, з них 33 наукових та 4 навчально-методичного 
характеру, у т.ч. після захисту 2 публікації у виданнях, включених до 
наукометричної бази "Scopus" та "Web of Science" та які мають ISSN-номер, 
підтверджений на вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних 
видань. Кузьмук І.Я. З 15 листопада 2021 року до 24 грудня 2021 року 
проходив наукове стажування у вищому навчальному закладі «Collegium 
Civitas» (Польща) на тему «Інтернаціоналізація вищої освіти» (наказ № 397-
від від 12.11.2021 р.). По завершенню закордонного стажування здобувачем 
було подано звіт про наукові результати. Здобувач отримав сертифікат Aptis 
(British council), який підтверджує достатньо високий рівень володіння 
англійською мовою (B2), у 2015 році.  

У Новак Євгенії Володимирівни після захисту кандидатської дисертації 
опубліковано 13 праць, з них 10 наукових та 3 навчально-методичного 
характеру, у т.ч. після захисту 1 публікація у виданні, включеному до 
наукометричної бази "Scopus" та яке має ISSN-номер, підтверджений на 
вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. Новак Є.В. 
взяла участь у міжнародному стажуванні в обсязі 180 год. в Білостоцькому 
державному університеті м. Білотськ (Польща) з 6 березня 2023 р. по 14 квітня 
2023 р. (наказ № 68 від 22.02.2023 р.) на тему «Навчально-наукова діяльність 
в сучасному університеті: виклики, рішення, перспективи». Здобувач 
отримала сертифікат ECL № 001001123 від 16.05.2023, який підтверджує 
достатньо високий рівень володіння англійською мовою (рівень В2).  

У Собка Юрія Тарасовича після захисту кандидатської дисертації 
опубліковано 10 праць, з них 8 наукових та 2 навчально-методичного 
характеру, у т.ч. після захисту 1 публікація у виданні, включеному до 
наукометричної бази "Web of Science" та яке має ISSN-номер, підтверджений 
на вебсайті Міжнародного центру реєстрації періодичних видань. Собко Ю.Т. 
взяв участь у міжнародному стажуванні на тему «Викладання та дослідження 
в сучасному університеті: виклики, рішення та перспективи» в обсязі 180 год. 
в Білостоцькому університеті (м. Білосток, Польща) з 06 березня 2023 р. по 14 
квітня 2023 р. (наказ № 68 від 22.02.2023 р.) Здобувач отримав сертифікат 
Pearson test of English general (CEF B2) № 80045:291:00000287:230991 
500/1926/0 від 06.01.2022, який підтверджує достатньо високий рівень 
володіння англійською мовою (рівень В2).  

Здобувачі виконали усі вимоги щодо отримання вченого звання професора 
і доцента (додаток 1). 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. До складу лічильної комісії 
пропонується обрати: 

1. Крамар Валерій Максимович – завідувач кафедри професійної та 
технологічної освіти і загальної фізики. 
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2. Круглашов Анатолій Миколайович – завідувач кафедри політології та 
державного управління. 

3. Осовська Ірина Миколаївна – декан факультету іноземних. 
4. Сухий Петро Олексійович – професор кафедри геодезії, картографії та 

управління територіями. 
5. Федірчик Тетяна Дмитрівна – декан факультету педагогіки, психології 

та соціальної роботи. 
Хто за такий склад комісії? [Рішення прийнято одноголосно]. 

Оголошується перерва для проведення голосування. 
Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу представника 

лічильної комісії оголосити результати голосування. 
Ірина ОСОВСЬКА – декан факультету іноземних, голова лічильної 

комісії. У голосуванні за присвоєння вченого звання професора та доцента 
взяли участь 56 членів ради. Балотувалася Вайцеховська Оксана Романівна. 
Роздано бюлетенів 56. Виявлено бюлетенів в урні – 56. Результати 
голосування: «за» – 55, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії. [Рішення прийнято одноголосно]. 

Ірина ОСОВСЬКА – декан факультету іноземних, голова лічильної 
комісії. Балотувався Добровольський Юрій Георгійович. Роздано бюлетенів 
56. Виявлено бюлетенів в урні – 56. Результати голосування: «за» – 52, 
«проти» – 2, «недійсних бюлетенів» – 2.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії. [Рішення прийнято одноголосно]. 

Ірина ОСОВСЬКА – декан факультету іноземних, голова лічильної 
комісії. Балотувалася Баланюк Юліана Сергіївна. Роздано бюлетенів 56. 
Виявлено бюлетенів в урні – 56. Результати голосування: «за» – 55, «проти» – 
1, «недійсних бюлетенів» – 0.   

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Ірина ОСОВСЬКА – декан факультету іноземних, голова лічильної 
комісії. Балотувалася Газдюк Катерина Петрівна. Роздано бюлетенів 56. 
Виявлено бюлетенів в урні – 56. Результати голосування: «за» – 56, «проти» – 
0, «недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Ірина ОСОВСЬКА – декан факультету іноземних, голова лічильної 
комісії. Балотувався Дарійчук Сергій Васильович. Роздано бюлетенів 56. 
Виявлено бюлетенів в урні – 56. Результати голосування: «за» – 54, «проти» – 
1, «недійсних бюлетенів» – 1.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Ірина ОСОВСЬКА – декан факультету іноземних, голова лічильної 
комісії. Балотувався Дійчук Володимир Васильович. Роздано бюлетенів 56. 
Виявлено бюлетенів в урні – 56. Результати голосування: «за» – 56, «проти» – 
0, «недійсних бюлетенів» – 0.  
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Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Ірина ОСОВСЬКА – декан факультету іноземних, голова лічильної 
комісії. Балотувався Ковальчук Мирослав Любомирович. Роздано бюлетенів 
56. Виявлено бюлетенів в урні – 56. Результати голосування: «за» – 52, 
«проти» – 3, «недійсних бюлетенів» – 1.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Ірина ОСОВСЬКА – декан факультету іноземних, голова лічильної 
комісії. Балотувався Кузьмук Ігор Ярославович. Роздано бюлетенів 56. 
Виявлено бюлетенів в урні – 56. Результати голосування: «за» – 53, «проти» – 
2, «недійсних бюлетенів» – 1.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Ірина ОСОВСЬКА – декан факультету іноземних, голова лічильної 
комісії. Балотувалася Новак Євгенія Володимирівна. Роздано бюлетенів 56. 
Виявлено бюлетенів в урні – 56. Результати голосування: «за» – 53, «проти» – 
2, «недійсних бюлетенів» – 1.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  

Ірина ОСОВСЬКА – декан факультету іноземних, голова лічильної 
комісії. Балотувався Собко Юрій Тарасович. Роздано бюлетенів 56. Виявлено 
бюлетенів в урні – 56. Результати голосування: «за» – 55, «проти» – 1, 
«недійсних бюлетенів» – 0.  

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Прошу затвердити протокол 
лічильної комісії.  
 

ВИРІШИЛИ: 
1. Присвоїти вчене звання професора: 

– Вайцеховській Оксані Романівні по кафедрі міжнародного права та 
порівняльного правознавства; 
[«за» – 55, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 0]. 

– Добровольському Юрію Георгійовичу по кафедрі програмного 
забезпечення комп’ютерних систем. 
[«за» – 52, «проти» – 2, «недійсних бюлетенів» – 2]. 
2. Присвоїти вчене звання доцента: 

– Баланюк Юліані Сергіївні по кафедрі архітектури і збереження об’єктів 
Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО; 
[«за» – 55, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 0]. 

– Газдюк Катерині Петрівні по кафедрі програмного забезпечення 
комп’ютерних систем; 
[«за» – 56, «проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 0]. 

– Дарійчуку Сергію Васильовичу по кафедрі фізичної культури та основ 
здоров’я; 
[«за» – 54, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 1]. 

– Дійчуку Володимиру Васильовичу по кафедрі хімії та експертизи 
харчової продукції; 
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[«за» – 56, «проти» – 0, «недійсних бюлетенів» – 0]. 
– Ковальчуку Мирославу Любомировичу по кафедрі комп’ютерних наук; 
[«за» – 52, «проти» – 3, «недійсних бюлетенів» – 1]. 

– Кузьмуку Ігорю Ярославовичу по кафедрі економічної теорії, 
менеджменту і адміністрування; 
[«за» – 53, «проти» – 2, «недійсних бюлетенів» – 1]. 

– Новак Євгенії Володимирівні по кафедрі будівництва; 
[«за» – 53, «проти» – 2, «недійсних бюлетенів» – 1]. 

– Собку Юрію Тарасовичу по кафедрі будівництва; 
[«за» – 55, «проти» – 1, «недійсних бюлетенів» – 0]. 

 

5. Різне 
 

СЛУХАЛИ: 
5.1. Рекомендація продовження терміну дії раніше укладених контрактів з 

01.09.2023 р. професорам університету (начальник відділу кадрів Наталя 
ЯЦЕНЮК). 

ВИСТУПИЛИ: 
Наталя ЯЦЕНЮК – начальник відділу кадрів. Шановні члени Вченої 

ради, 31 серпня у 36 професорів університету закінчуються строк дії раніше 
укладених контрактів. Згідно з нашим Положенням вони рекомендуються 
кафедрами, вченими радами відповідних факультетів та інститутів і після 
цього рекомендуються Вченою радою університету. Вся процедура 
дотримана. Прошу підтримати. Голосування – відкрите. 

Нагадую, що строк дії контракту і розмір ставки будуть визначатися в 
кінці серпня, коли буде новий розподіл ставок на наступний навчальний рік. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Рекомендуємо продовжити 
терміни контрактів з тими умовами, які озвучила Наталя Михайлівна. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Продовжити термін дії раніше укладених контрактів з 01.09.2023 р. 

професорам університету (згідно з додатком): 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ: 
5.2. Внесення змін до Правил внутрішнього розпорядку в студентських 

гуртожитках Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича (проректор з науково-педагогічної роботи з питань навчально-
виховного процесу Тамара МАРУСИК). 

ВИСТУПИЛИ: 
Тамара МАРУСИК – проректор з науково-педагогічної роботи з питань 

навчально-виховного процесу. Шановні члени Вченої ради, відповідно до 
наказу Міністерства освіти і науки України від 03.12.2022 року і 
зареєстрованого в Міністерстві юстиції в січні 2023 року необхідно внести 
зміни до Міністерства освіти і науки України №1191 від 03.12.2022 року 
внести зміни до «Правил внутрішнього розпорядку в студентських 
гуртожитках» та до «Положення про комісію з соціальних питань». 
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Мова йде про те, що в одному з підпунктів було зазначено, що ми мали 
право за порушення навчальної дисципліни та правил внутрішнього 
розпорядку виключати порушників з числа студентів університету. На 
сьогоднішній день цей пункт вилучено. Тим студентам, які порушили правила 
внутрішнього розпорядку, ми маємо право давати догану по факультету / 
інституту, догану по університету, догану без права поселення на наступний 
семестр чи на наступний навчальний рік і до гану по університету без права 
поселення до завершення терміну навчання. Що стосується пункту про 
відрахування з університету за порушення правил внутрішнього розпорядку, і 
деякі такі випадки в нас були, вилучається з цих двох положень. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. У законі про вищу освіту є 
прописано за що відраховувати студента з університету. За порушення правил 
проживання в гуртожитку – такого пункту немає. Тому наш Міністр на 
початку року вніс такі зміни і ми вилучаємо цей пункт. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Відповідно до наказу Міністерства освіти і науки України №1191 від 

03.12.2022 року внести зміни до «Правил внутрішнього розпорядку в 
студентських гуртожитках Чернівецького національного університету імені 
Юрія Федьковича», зокрема у пункті 5.2. "За порушення Правил внутрішнього 
розпорядку в студентських гуртожитках Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича, на мешканців накладаються стягнення" 
вилучити підпункт "клопотати перед ректоратом про відрахування студента з 
університету". 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.3. Внесення змін до Положення про комісію з соціальних питань 

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича 
(проректор з науково-педагогічної роботи з питань навчально-виховного 
процесу Тамара МАРУСИК). 

 

ВИРІШИЛИ: 
Відповідно до наказу Міністерства освіти і науки України №1191 від 

03.12.2022 року внести зміни до «Положення про комісію з соціальних питань 
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича», зокрема 
у пункті 2.4. "Зважаючи на серйозність вчинених порушень, Комісія виступає 
з пропозицією щодо накладення на порушників порядку стягнень" вилучити 
підпункт 6) "клопотати перед ректоратом про відрахування студента з 
університету". 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.4. Оновлення складу Музейної ради Чернівецького національного 

університету імені Юрія Федьковича (проректор з науково-педагогічної 
роботи з питань навчально-виховного процесу Тамара МАРУСИК). 
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ВИСТУПИЛА: 
Тамара МАРУСИК – проректор з науково-педагогічної роботи з питань 

навчально-виховного процесу. В нас в університеті було затверджено склад 
Музейної ради, але у звʼязку з тим, що дехто виїхав і звільнився з університету, 
зокрема секретар Музейної ради, тому ми вносимо зміни до складу Музейної ради. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Оновити склад Музейної ради Чернівецького національного університету 

імені Юрія Федьковича, внісши такі зміни: 
І. Вивести зі складу ради: 

1. Сухар Марію Іванівну, фахівця відділу з виховної роботи та гуманітарної 
освіти, секретаря ради; 

2. Годзінську Ірину Леонідівну, завідувача Природничого музею 
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича;  

3. Яворську Ірину Тодорівну, директора Чернівецького обласного 
краєзнавчого музею. 

ІІ. Увести до складу ради: 
1. Коротун Ірину Вадимівну, завідувача кафедри архітектури і збереження 

об’єктів Всесвітньої спадщини ЮНЕСКО; 
2. Молдован Ольгу Мірчівну завідувача Природничим музеєм; 
3. Рідуша Богдана Тарасовича, завідувача кафедри фізичної географії, 

геоморфології та палеогеографії;  
4. Чорнея Іллю Ілліча, завідувача кафедри ботаніки, лісового і садово-

паркового господарства; 
ІІІ. Покласти на П’ятничука Тараса Івановича, завідувача Музею етнографії та 

стародавньої історії, обовʼязки секретаря ради.  
[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.5. Внесення змін до анкет рейтингового оцінювання роботи викладачів 

університету за 2020-2022 р.р. (проректор з наукової роботи Андрій САМІЛА). 
ВИСТУПИЛИ: 

Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Шановна Вчено радо, 
прошу затвердити внесення змін до анкет рейтингового оцінювання роботи 
асистентів, доцентів і професорів за 2020-2022 р.р. вилучивши з пункту 3 
"Електронні курси з навчально-методичним забезпеченням у системі 
MOODLE" алгоритму розрахунку рейтингу з навчально-методичної 
діяльності підпункт "оприлюднені на сайті із відкритим доступом", а подані 
результати за вилученим підпунктом у разі їх відповідності перезарахувати у 
підпункти "нові" чи "удосконалення наявних" відповідно до рішення 
рейтингової комісії. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Щодо цього питання засідала 
рейтингова комісія, яка прийняла виважене рішення.  

Якщо хтось не зрозумів чому рейтинг за три останніх роки, бо у нас так 
заведено впродовж багатьох років. За один рік можна мало досягнути, або 
навпаки – дуже багато. Потрібно трохи більше часу аби це усереднити.  
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ВИРІШИЛИ: 
1. Внести зміни до анкет рейтингового оцінювання роботи асистента, 

доцента та професора за 2020-2022 р.р., вилучивши з пункту 3 "Електронні 
курси з навчально-методичним забезпеченням у системі MOODLE" алгоритму 
розрахунку рейтингу з навчально-методичної діяльності підпункт 
"оприлюднені на сайті із відкритим доступом". 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Подані викладачами результати за вилученим підпунктом 

"оприлюднені на сайті із відкритим доступом" у разі їх відповідності 
перезарахувати у підпункти "нові" чи "удосконалення наявних" відповідно до 
рішення рейтингової комісії. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.6. Внесення змін до Положення про виявлення та запобігання плагіату в 

Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича 
(проректор з наукової роботи Андрій САМІЛА). 

ВИСТУПИВ: 
Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Прошу внести зміни до 

Положення про виявлення та запобігання плагіату в Чернівецькому 
національному університеті імені Юрія Федьковича та затвердити його в новій 
редакції. Пропонуються такі основні зміни: заміна назви системи UNICHECK 
на систему перевірки на текстові співпадіння, оскільки UNICHECK не єдина 
система, Міністерство дозволяє використовувати й інші системи. Не 
виключено, що інші компанії будуть пропонувати послуги закладам вищої 
освіти для перевірки на плагіат і тестові співпадіння. Це перша зміна. І друга 
зміна – це деталізація критеріїв перевірки на текстові співпадіння за певними 
видами робіт. Це і студентські роботи, навчально-методичні посібники, 
монографії, наукові статті та інші матеріали. Детально засідала науково-
методична і науково-технічна ради. Всі зміни до положення доопрацьовані, 
тому прошу Вчену раду затвердити ці зміни. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Внести зміни до Положення про виявлення та запобігання плагіату в 

Чернівецькому національному університеті імені Юрія Федьковича: 
1. Вилучити додатки №2 «Налаштування системи UNICHECK та 

рекомендовані коефіцієнти схожості» та №3 «Критерії оригінальності творів»; 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести додаток №2 «Параметри налаштування системи та 

рекомендовані показники перевірки академічних текстів на схожість»; 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
3. Вважати додаток №4 додатком №3, додаток№5 – додатком №4, додаток 

№6 – додатком №5. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
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СЛУХАЛИ: 
5.7. Внесення змін до Додатку 1 Правил прийому до аспірантури 

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича на 
здобуття вищої освіти ступеня доктора філософії у 2023 році (проректор з 
наукової роботи Андрій САМІЛА). 

ВИСТУПИВ: 
Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Прошу внести зміни до 

Додатку 1 Правил прийому до аспірантури Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича на здобуття вищої освіти ступеня 
доктора філософії у 2023 році: 

1. Вилучити з переліку спеціальностей, за якими здійснюється прийом до 
аспірантури у 2023 році, спеціальність 171 Електроніка. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Яка причина? 
Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Цю спеціальність 

обслуговували дві кафедри: кафедра електроніки і енергетики та кафедра 
радіотехніки і інформаційної безпеки. Оскільки немає випускників 
попереднього освітнього рівня "Магістр" за спеціальністю "Електроніка", 
тому очікувано, що контингенту вступників не буде. Цю спеціальність 
необхідно буде акредитувати, що не доцільно. 

Друге – внести номери рішень та строки дії сертифікатів про акредитацію 
ОНП "Прикладна математика" (рішення № 4867; строк дії сертифіката про 
акредитацію: 20.06.2024), ОНП "Телекомунікації та радіотехніка" (рішення 
№ 5079; строк дії сертифіката про акредитацію: 01.07.2028). 

 

ВИРІШИЛИ: 
Внести зміни до Додатку 1 Правил прийому до аспірантури 

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича на 
здобуття вищої освіти ступеня доктора філософії у 2023 році: 

1. Вилучити з переліку спеціальностей, за якими здійснюється прийом до 
аспірантури у 2023 році, спеціальність 171 Електроніка. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести номери рішень та строки дії сертифікатів про акредитацію ОНП 

"Прикладна математика" (рішення № 4867; строк дії сертифіката про 
акредитацію: 20.06.2024), ОНП "Телекомунікації та радіотехніка" (рішення 
№ 5079; строк дії сертифіката про акредитацію: 01.07.2028). 

 

СЛУХАЛИ: 
5.8. Відрахування з аспірантури Комолова Артема Вікторовича, аспіранта 

кафедри політології та державного управління 1-го року денної форми 
навчання за державним замовленням спеціальності 052 Політологія, ОНП 
Політологія (науковий керівник – проф. Юрійчук Є.П.) (проректор з наукової 
роботи Андрій САМІЛА).  

ВИСТУПИЛИ: 
Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Прошу прийняти 

рішення щодо відрахування з аспірантури з 30 червня 2023 року Комолова 
Артема Вікторовича, аспіранта кафедри політології та державного управління 
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першого року денної форми навчання за державним замовленням 
спеціальності 052 "Політологія", ОНП Політологія у звʼязку із невиконанням 
індивідуального навчального плану. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Він не склав сесію і до того ж 
перебуває закордоном, не контактує належним чином з аспірантурою і з 
кафедрою. 

Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Є відповідне рішення 
кафедри. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Відрахувати з аспірантури з 30 червня 2023 року Комолова Артема 

Вікторовича, аспіранта кафедри політології та державного управління 
першого року денної форми навчання за державним замовленням 
спеціальності 052 "Політологія", ОНП Політологія (науковий керівник – проф. 
Юрійчук Є.П.) за невиконання індивідуального навчального плану. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.9. Рекомендація кандидатур на академічну стипендію імені 

М. С. Грушевського для аспірантів на 2023-2024 н.р. (проректор з наукової 
роботи Андрій САМІЛА). 

ВИСТУПИЛИ: 
Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Прошу рекомендувати 

кандидатури на академічну стипендію імені Михайла Грушевського для 
аспірантів на 2023-2024 н.р. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Це був конкурсний відбір. 
Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Подавалися лише двоє 

аспірантів. 
 

ВИРІШИЛИ: 
Рекомендувати для подання на академічну стипендію імені 

М. С. Грушевського для аспірантів на 2023-2024 н.р.:  
1. Ткача Владислава Олеговича, аспіранта 2-го року денної форми 

навчання за державним замовленням кафедри радіотехніки та 
інформаційної безпеки, спеціальності 172 Телекомунікації та 
радіотехніка, ОНП Телекомунікації та радіотехніка. 

2. Рубану Євгенію Степанівну, аспірантку 2-го року денної форми 
навчання за державним замовленням кафедри германського, загального 
та порівняльного мовознавства, спеціальності 035 Філологія, ОНП 
Філологія. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.10. Уточнення теми дисертаційного дослідження Сорокатого Миколи 

Олеговича, аспіранта 4-го року денної форми навчання за державним 
замовленням кафедри кореляційної оптики, зі спеціальності 104 Фізика та 
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астрономія, ОНП Фізика та астрономія (науковий керівник – доц. 
Стребєжев В.М.) (проректор з наукової роботи Андрій САМІЛА). 

ВИСТУПИЛИ: 
Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Прошу затвердити 

рішення щодо уточнення теми дисертаційного дослідження Сорокатого 
Миколи Олеговича, аспіранта 4-го року денної форми навчання за державним 
замовленням кафедри кореляційної оптики, зі спеціальності 104 Фізика та 
астрономія, ОНП Фізика та астрономія таким чином: «Вплив структурно-
фазових перетворень, стимульованих дією лазера, на властивості шарів, плівок 
і гетеро структур на базі халькогенідів Cd та In». 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Не забороняється вносити 
зміни на четвертому році навчання, як я розумію? 

Андрій САМІЛА – проректор з наукової роботи. Допускається. 
 

ВИРІШИЛИ: 
Уточнити тему дисертаційного дослідження Сорокатого Миколи 

Олеговича, аспіранта 4-го року денної форми навчання за державним 
замовленням кафедри кореляційної оптики, зі спеціальності 104 Фізика та 
астрономія, ОНП Фізика та астрономія таким чином: «Вплив структурно-
фазових перетворень, стимульованих дією лазера, на властивості шарів, плівок 
і гетеро структур на базі халькогенідів Cd та In» (науковий керівник – доц. 
Стребєжев В.М.). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.11. Створення Бізнес-інкубатора Innovation challenge Чернівецького 

національного університету імені Юрія Федьковича" та затвердження його 
Положення (декан економічного факультету Руслан БІЛОСКУРСЬКИЙ). 

ВИСТУПИЛИ: 
Руслан БІЛОСКУРСЬКИЙ – декан економічного факультету. Добрий 

день. Фактично протягом семестру, який завершився, три місяці в 
експериментальному режимі в університеті функціонував студентський 
бізнес-інкубатор у вигляді програми, де студенти будь-якого факультету і будь 
якого курсу могли прийти зі своєю бізнес-ідеєю. Цю ідею як викладачі, 
академічні ментори, так і підприємці, стейкхолдери могли детально розбирати, 
допомагати, розвивати. Це завершувалося пітчингом ідей. Студенти всіх 
факультетів взяли участь у цій програмі. На етапі пітчингу було півтора сотні 
ідей студентів, а свої ідеї розвили 20 студентів. В майбутньому планується, що 
це будуть не лише ідеї, а допомога студентам для перетворення ідей в бізнеси, 
їхня реєстрації і допомога в розвитку. Таким чином ми будемо формувати 
екосистему, яка дозволить переходити від теоретичних знань до власних 
бізнесових проєктів. Це та система, яка виходить за межі університету. Це 
достатньо амбітний проєкт. Я цілком переконаний, що цей проєкт є на часі є 
одним із проєктів. який нам дуже необхідний.  

На Вчену раду виноситься Положення про бізнес-інкубатор, який 
інституціоналізує ті кроки, які вже були зроблені, які передбачається робити. 
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Попередньо Положення було виставлено на сайт. Дякую Кобітович Наталії 
Марʼянівні, Боднаруку Миколі Івановичу і Кіндзерському Віталію 
Володимировичу за правки, які ми врахували в останній редакції відповідного 
Положення. На даний момент бізнес-інкубатором опікується на громадських 
засадах доцент економічного факультету Ткач Євген Вікторович. 
Сподіваємося, що в майбутньому проєкт буде мати розвиток в буде одним із 
тих проєктів, який буде мати позитивний вплив як на наших абітурієнтів, так 
і мати реальні кроки по комерціалізації тих ідей, які народжуються як і в стінах 
цього університету, так і за межами університету. Прошу підтримати. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор, голова ради. Питання до Руслана 
Романовича. Немає. 

Це дуже цікавий проєкт. Я був присутній, коли в Шевченківській залі за 
присутності маститих на Буковині підприємців півтори в десятка студентів у 
продовж короткого часу доповідали свою власну роботу. В них не було 
наукових керівників. Це так закладено апріорі, щоб студент зміг сам щось 
створити. Це було добре для молоді, які відчули, що на них звертають увагу. 
Сподіваємося, що цей проєкт буде розвиватися і на далі. 

 

ВИРІШИЛИ: 
1. Затвердити Положення про Бізнес-інкубатор Innovation challenge 

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича.  
[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Створити в Чернівецькому національному університеті імені Юрія 

Федьковича Бізнес-інкубатор Innovation challenge. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.12. Утворення разової спеціалізованої вченої ради для проведення захисту 

дисертаційної роботи аспірантки кафедри інформаційних технологій та 
комп’ютерної фізики Верешко Євгенії Юріївни на тему «Теорія 
електронних станів та електрон-фононної взаємодії у структурних 
елементах квантових каскадних детекторів» для здобуття ступеня доктора 
філософії з галузі знань 10 «Природничі науки» за спеціальністю 104 
«Фізика та астрономія» (учений секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА).  

ВИСТУПИЛА: 
Наталія ЯКУБОВСЬКА – учений секретар. Відповідно до постанови 

Кабінету Міністрів України «Про затвердження Порядку присудження 
ступеня доктора філософії та скасування рішення разової спеціалізованої 
вченої ради закладу вищої освіти, наукової установи про присудження ступеня 
доктора філософії» прийнятого 12.01.2022 р. № 44, університет має створити 
разові ради для проведення захисту дисертаційної роботи аспірантів.  

 

ВИРІШИЛИ: 
1. Утворити в Чернівецькому національному університеті імені Юрія 

Федьковича разову спеціалізовану вчену раду ДФ 76.051.026 для проведення 
захисту дисертаційної роботи аспірантки кафедри інформаційних технологій 
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та комп’ютерної фізики Верешко Євгенії Юріївни на тему «Теорія 
електронних станів та електрон-фононної взаємодії у структурних елементах 
квантових каскадних детекторів» (науковий керівник: доктор фізико-
математичних наук, професор Сеті Юлія Олександрівна) для здобуття 
ступеня доктора філософії з галузі знань 10 «Природничі науки» за 
спеціальністю 104 «Фізика та астрономія». 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Затвердити склад разової спеціалізованої вченої ради ДФ 76.051.026 

для проведення захисту дисертаційної роботи аспірантки кафедри 
інформаційних технологій та комп’ютерної фізики Верешко Євгенії Юріївни 
для здобуття ступеня доктора філософії з галузі знань 10 «Природничі науки» 
за спеціальністю 104 «Фізика та астрономія».  

1) Крамар Валерій Максимович, доктор фізико-математичних наук 
(01.04.10 – фізика напівпровідників і діелектриків), професор, професор 
кафедри професійної та технологічної освіти і загальної фізики навчально-
наукового інституту фізико-технічних та комп’ютерних наук Чернівецького 
національного університету імені Юрія Федьковича – голова ради; 

2) Білинський Ігор Васильович, доктор фізико-математичних наук 
(01.04.10 – фізика напівпровідників і діелектриків), професор, професор 
кафедри фізики та методики її навчання Криворізького державного 
педагогічного університету – опонент; 

3) Бойко Ігор Володимирович, кандидат фізико-математичних наук 
(01.04.02 – теоретична фізика), доцент, доцент кафедри програмної інженерії 
Тернопільського національного технічного університету імені Іван Пулюя – 
опонент; 

4) Головацький Володимир Анатолійович, доктор фізико-математичних 
наук (01.04.02 – теоретична фізика), професор, професор кафедри 
термоелектрики та медичної фізики навчально-наукового інституту фізико-
технічних та комп’ютерних наук Чернівецького національного університету 
імені Юрія Федьковича – рецензент; 

5) Маханець Олександр Михайлович, доктор фізико-математичних наук 
(01.04.10 – фізика напівпровідників і діелектриків), професор, професор 
кафедри термоелектрики та медичної фізики навчально-наукового інституту 
фізико-технічних та комп’ютерних наук Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича – рецензент. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.13. Внесення змін до Положення про порядок відрахування, переривання 

навчання, поновлення, переведення, надання академічної відпустки 
здобувачам вищої освіти Чернівецького національного університету імені 
Юрія Федьковича (начальник навчального відділу Ярослав ГАРАБАЖІВ).  

ВИСТУПИВ: 
Ярослав ГАРАБАЖІВ – начальник навчального відділу. Шановні члени 

Вченої ради, як було вже зазначено, внесено зміни в Порядок відрахування 
студентів, тому нам потрібно привести у відповідність до законодавства наше 
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Положення про порядок відрахування, переривання навчання, поновлення, 
переведення, надання академічної відпустки здобувачам вищої освіти, а саме, 
вилучивши відрахування з університету за порушень правил внутрішнього 
розпорядку. 

 

ВИРІШИЛИ: 
Відповідно до наказу Міністерства освіти і науки України №1191 від 

03.12.2022 року внести зміни до «Положення про порядок відрахування, 
переривання навчання, поновлення, переведення, надання академічної 
відпустки здобувачам вищої освіти Чернівецького національного університету 
імені Юрія Федьковича», а саме вилучити п’ятий абзац підпункту 7 пункту 2.1. 
розділу 2 щодо причин відрахування здобувачів вищої освіти з університету: 
«Порушення Правил внутрішнього розпорядку університету». 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.14. Встановлення ліміту стипендіатів на 1 семестр 2023-2024 н.р. 

(начальник навчального відділу Ярослав ГАРАБАЖІВ).  
ВИСТУПИЛИ: 

Ярослав ГАРАБАЖІВ – начальник навчального відділу. Відповідно до 
Постанови Кабінету Міністрів Питання стипендіального забезпечення Вчена 
рада з урахуванням видатків на стипендіальне забезпечення встановлює ліміт 
стипендіатів, який є однаковий для всіх факультетів, інститутів, курсів та 
спеціальностей. Цей показник встановлюється в межах від 40% до 45%. 
Наявне стипендіальне забезпечення нам дозволяє встановити цей відсоток на 
мінімальному рівні. Пропонується встановити 40% для звичайної стипендії і 
1% для підвищеної стипендії. 

Роман ПЕТРИШИН – ректор голова ради. Ми пройшли другий семестр і 
нам хватило коштів. які виділило Міністерство, на стипендії. В багатьох 
університетах з цього питанні є великі проблеми. Ми в першу чергу виграли 
тому, що мінімізували кількість підвищених стипендій. 1% підвищених 
стипендій означає, що на курсу має бути 100 студентів за цією спеціальністю, 
щоб оди міг претендувати на підвищену стипендію.  

Не знаю, що нас чекає. Літні місяці будуть трохи складні, бо мале 
фінансування, яке поділено по місяцях. З вересня фінансування збільшується. 
Будемо бачити.   
 

ВИРІШИЛИ: 
1. Встановити на 1 семестр 2023-2024 н.р. загальний ліміт стипендіатів, 

яким призначатиметься академічна стипендія на основі здобутого ними 
рейтингового балу за результатами літнього семестрового контролю 2022-
2023 н.р., у розмірі 40 % від фактичної кількості студентів денної форми, які 
навчаються за державним замовленням у Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича, на певному курсі, спеціальності 
відповідно до «Правил призначення та виплат стипендій студентам 
Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича». 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
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2. Встановити на 1 семестр 2023-2024 н.р. загальний ліміт стипендіатів, 
яким призначатиметься академічна стипендія у підвищеному розмірі за 
особливі успіхи у навчанні, у розмірі 1% від загального ліміту стипендіатів по 
курсу та спеціальності у Чернівецького національного університету імені 
Юрія Федьковича. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.15. Рекомендація на призначення іменної академічної стипендії Президента 

України, іменної та соціальної стипендії Верховної Ради України, стипендії 
Кабінету Міністрів України та іменної стипендії імені Михайла 
Грушевського (начальник навчального відділу Ярослав ГАРАБАЖІВ).  

ВИСТУПИВ: 
Ярослав ГАРАБАЖІВ – начальник навчального відділу. Вчена рада має 

рекомендувати студентів на призначення іменної академічної стипендії 
Президента України, іменної та соціальної стипендії Верховної Ради України, 
стипендії Кабінету Міністрів України та іменної стипендії імені Михайла 
Грушевського. В цьому році сталося так, що кожний структурний підрозділ 
має одну стипендію. Філологічний факультет до того ж має соціальну 
стипендію Верховної Ради України, оскільки їхній кандидат – особа з 
інвалідністю, яка гарно навчається.   

 

ВИРІШИЛИ: 
І. Рекомендувати на призначення іменної стипендії Президента України 

на перший семестр 2023-2024 навчального року:  
1. Брудик Дар’ю Юріївну, студентку 5 курсу факультету історії, 

політології та міжнародних відносин; 
2. Пилипець Ольгу В’ячеславівну, студентку 3 курсу факультету 

архітектури, будівництва та декоративно-прикладного мистецтва; 
3. Ковпака Максима Ярославовича, студента 2 курсу факультету 

математики та інформатики; 
4. Серман Світлану Петрівну, студентку 3 курсу факультету фізичної 

культури та здоров’я людини; 
5. Кудрінського Сергія Едуардовича, студента 3 курсу географічного 

факультету; 
6. Хвойну Вікторію Володимирівну, студентку 2 курсу факультету 

іноземних мов. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
ІІ. Рекомендувати на призначення іменної стипендії Верховної Ради 

України на 2023-2024 навчальний рік: 
1. Богданюка Василя Васильовича, студентку 3 курсу економічного 

факультету; 
2. Патрабой Катерину Олександрівну, студентку 3 курсу факультету 

педагогіки, психології та соціальної роботи; 
3. Павлюк Анну Юріївну, студентку 2 курсу юридичного факультету; 
4. Логош Ангеліну Володимирівну, студентку 3 курсу філологічного факультету. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
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ІІІ. Рекомендувати на призначення соціальної стипендії Верховної Ради 
України: 

1. Пасайлюка Євгена Івановича, студента 3 курсу філологічного факультету.  
[Рішення прийнято одноголосно]. 
ІV. Рекомендувати на призначення стипендії Кабінету Міністрів України 

на перший семестр 2023-2024 навчального року: 
1. Антонюка Дениса Анатолійовича, студента 3 курсу навчально-

наукового інституту фізико-технічних та комп’ютерних наук.  
[Рішення прийнято одноголосно]. 
V. Рекомендувати на призначення іменної стипендії імені Михайла 

Грушевського на 2023-2024 навчальний рік: 
1. Осадчук Тетяну Миколаївну, студентку 5 курсу навчально-наукового 

інституту біології, хімії та біоресурсів. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.16. Затвердження рішень комісії Вченої ради з навчально-методичної 

роботи (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету 
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

5.16.1. Перейменування кафедри педагогіки та психології дошкільної освіти 
факультету педагогіки, психології та соціальної роботи (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та 
інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

ВИСТУПИЛА: 
Ольга МАРТИНЮК – голова комісії з навчально-методичної роботи 

декан факультету математики та інформатики. Шановний пане голово, 
шановні члени Вченої ради, пропонуємо рішення комісії з навчально-
методичної роботи засідання №11, яке відбулося 27.06.2023 року. 

 

ВИРІШИЛИ:  
У зв’язку з підготовкою на кафедрі педагогіки та психології дошкільної 

освіти здобувачів освіти зі спеціальності 016 Спеціальна освіта (ОПП 
“Логопедія”) першого (бакалаврського) рівня вищої освіти (з 2021 р.) та 
оголошенням набору з 2023 року за ОПП “Логопедія” другого 
(магістерського) рівня вищої освіти, а також враховуючи необхідність 
дотримання акредитаційних вимог, перейменувати кафедру «Педагогіки та 
психології дошкільної освіти» на кафедру «Педагогіки і психології дошкільної 
та спеціальної освіти». 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.2. Внесення змін до ОПП «Логопедія» (спеціальність 016 – Спеціальна 

освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти факультету педагогіки, психології та 
соціальної роботи (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 
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ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Логопедія» (спеціальність 016 – Спеціальна 

освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із 
врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій 
НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.3. Внесення змін до ОПП «Початкова освіта» та до складу проєктної 

групи даної ОПП (спеціальність 013 – Початкова освіта, галузь знань 01 – 
Освіта/Педагогіка) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої 
освіти факультету педагогіки, психології та соціальної роботи (голова 
комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету математики та 
інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Початкова освіта» (спеціальність 013 – 

Початкова освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти та, враховуючи рекомендації ЕГ та ГЕР за 
результатами акредитаційної експертизи та рекомендації НМК, а також 
пропозиції членів проєктної групи ОНП, затвердити нову редакцію ОНП, 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до складу проєктної групи зазначеної ОПП, ввівши до 

складу Кубрак Ольгу, здобувачку вищої освіти за даною ОПП. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ:  
5.16.4. Внесення змін до ОПП «Дошкільна освіта (Психологія в закладах 

дошкільної освіти)» та до складу проєктної групи даної ОПП 
(спеціальність 012 – Дошкільна освіта, галузь знань 01 – 
Освіта/Педагогіка) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої 
освіти факультету педагогіки, психології та соціальної роботи (голова 
комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету математики та 
інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Дошкільна освіта (Психологія в закладах 

дошкільної освіти)» (спеціальність 012 – Дошкільна освіта, галузь знань 01 – 
Освіта/Педагогіка) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої 
освіти та, враховуючи рекомендації ЕГ та ГЕР за результатами акредитаційної 
експертизи та рекомендації НМК, а також пропозиції членів проєктної групи 
ОПП, затвердити нову редакцію ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до складу проєктної групи зазначеної ОПП, вивівши зі 

складу: 
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1) Марковську Діану Вікторівну, головного спеціаліста відділу 
інституційного аудиту Управління Державної служби якості освіти у 
Чернівецькій області, 

2) Липську Анастасію Іванівну, студентку 4 курсу у зв’язку із 
завершенням навчання на першому (бакалаврському) рівні вищої освіти за 
вказаною ОПП, 

та ввівши до складу: 
1) Монюк Ірину Миколаївну, директора закладу дошкільної освіти 

(дитячий садок) №50 «Росинка» Чернівецької міської ради (за згодою), 
2) Курик Ірину Миколаївну, здобувачку вищої освіти за вказаною ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.5. Внесення змін до ОПП «Музичне мистецтво» та до складу проєктної 

групи даної ОПП (спеціальність 025 – Музичне мистецтво, галузь знань 
02 – Культура і мистецтво) для здобувачів першого (бакалаврського) 
рівня вищої освіти факультету педагогіки, психології та соціальної 
роботи (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету 
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Музичне мистецтво» (спеціальність 025 – 

Музичне мистецтво, галузь знань 02 – Культура і мистецтво) для здобувачів 
першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та, враховуючи рекомендації ЕГ 
та ГЕР за результатами акредитаційної експертизи та рекомендації НМК, а 
також пропозиції членів проєктної групи ОНП, затвердити нову редакцію ОНП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до складу проєктної групи зазначеної ОПП, вивівши зі 

складу: 
1) доц., докт. мист. Ю.А. Каплієнко-Ілюк у зв’язку зі звільненням, 
2) директора КМУ «Музична школа №2 м. Чернівців» Г.І.Плавʼюк, 
3) студента 4 курсу, В.І.Чигрина, у зв’язку із завершенням навчання на 

першому (бакалаврському) рівні вищої освіти за вказаною ОПП, 
та ввівши до складу: 

1) доц., канд. пед. наук Я.М. Вишпінську, 
2) викладача-методиста КМУ «Музична школа №2 м. Чернівців» 

О.В.Труфин (за згодою), 
3) Грищук С.Р., здобувачку вищої освіти за вказаною ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.6. Внесення змін до ОПП «Маркетинг» (спеціальність 075 – Маркетинг, 

галузь знань 07 – Управління та адміністрування) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти економічного факультету (голова 
комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету математики та 
інформатики Ольга МАРТИНЮК). 
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ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Маркетинг» (спеціальність 075 – Маркетинг, галузь 

знань 07 – Управління та адміністрування) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції із врахуванням 
поданих пропозицій проєктної групи програми та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.7. Внесення змін до складу проєктної групи ОПП «Фінанси, банківська 

справа та страхування» (спеціальність 072 – Фінанси, банківська справа 
та страхування, галузь знань 07 – Управління та адміністрування) для 
здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти економічного 
факультету (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до складу проєктної групи ОПП «Фінанси, банківська 

справа та страхування» (спеціальність 072 – Фінанси, банківська справа та 
страхування, галузь знань 07 – Управління та адміністрування) для здобувачів 
другого (магістерського) рівня вищої освіти, вивівши зі складу Ткача Євгена 
Вікторовича, кандидата економічних наук, доцента кафедри фінансів і 
кредиту, та ввівши до складу Бак Наталію Андріївну, кандидата економічних 
наук, доцента кафедри фінансів і кредиту. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.8. Внесення змін до складу проєктної групи ОПП «Фінанси, банківська 

справа та страхування» (спеціальність 072 – Фінанси, банківська справа 
та страхування, галузь знань 07 – Управління та адміністрування) для 
здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти економічного 
факультету (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до складу проєктної групи ОПП «Фінанси, банківська 

справа та страхування» (спеціальність 072 – Фінанси, банківська справа та 
страхування, галузь знань 07 – Управління та адміністрування) для здобувачів 
першого (бакалаврського) рівня вищої освіти, вивівши зі складу: 

1)  Третякову Олену Василівну, кандидата економічних наук, доцента 
кафедри фінансів і кредиту у зв'язку зі смертю, 

та ввівши до складу: 
1)  Грешка Романа Ігоровича, кандидата економічних наук, доцента 

кафедри фінансів і кредиту, 
2) Ткача Євгена Вікторовича, кандидата економічних наук, доцента 

кафедри фінансів і кредиту. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
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СЛУХАЛИ:  
5.16.9. Внесення змін до ОПП «Міжнародні економічні відносини» 

(спеціальність 292 – Міжнародні економічні відносини, галузь знань 29 – 
Міжнародні відносини) для здобувачів першого (бакалаврського) та 
другого (магістерського) рівнів вищої освіти економічного факультету 
(голова комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету 
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Міжнародні економічні відносини» 

(спеціальність 292 – Міжнародні економічні відносини, галузь знань 29 – 
Міжнародні відносини) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої 
освіти та затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій 
проєктної групи програми та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до ОПП «Міжнародні економічні відносини» 

(спеціальність 292 – Міжнародні економічні відносини, галузь знань 29 – 
Міжнародні відносини) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої 
освіти та, враховуючи рекомендації стейкхолдерів та рекомендації НМК, а 
також пропозиції членів проєктної групи ОПП, затвердити нову редакцію ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.10. Внесення змін до ОПП «Фітнес та рекреація» та затвердження 

оновленого складу проєктної групи даної ОПП (спеціальність 017 – 
Фізична культура і спорт, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для 
здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти факультету 
фізичної культури та здоров’я людини (голова комісії з навчально-
методичної роботи, декан факультету математики та інформатики Ольга 
МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Фітнес та рекреація» (спеціальність 017 – 

Фізична культура і спорт, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачів 
першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції 
вказану ОПП із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми 
та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Затвердити оновлений склад проєктної групи зазначеної ОПП: 

Гарант програми - Гакман Анна Вікторівна, професорка кафедри теорії та 
методики фізичного виховання і спорту Чернівецького національного 
університету імені Юрія Федьковича. 
Члени проєктної групи: 

1) Балацька Лариса Василівна, доцентка кафедри теорії та методики 
фізичного виховання і спорту Чернівецького національного університету 
імені Юрія Федьковича, 
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2) Дудіцька Світлана Петрівна, доцентка кафедри теорії та методики 
фізичного виховання і спорту Чернівецького національного університету 
імені Юрія Федьковича,  

3) Лясота Тетяна Іванівна, доцентка кафедри теорії та методики фізичного 
виховання і спорту Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича, 

4) Горюк Петро Ілліч, асистент кафедри теорії та методики фізичного 
виховання і спорту Чернівецького національного університету імені Юрія 
Федьковича; Заслужений тренер України з панкратіону (наказ № 462 від 15 
лютого 2013 року, посвідчення №153 від 15.02.2013 р.),  

5) Черкалюк Юрій Богданович, Заслужений майстер спорту України, тренер-
викладач з грепплінгу КЗ ЧО ДЮСШ «Авангард», інструктор 
тренажерного залу Sport Live (за згодою), 

6) Кокош Тетяна Іванівна, здобувачка вищої освіти за вказаною ОПП. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ:  
5.16.11. Внесення змін до ОПП «Фізична культура і спорт» та затвердження 

оновленого складу проєктної групи даної ОПП (спеціальність 017 – 
Фізична культура і спорт, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для 
здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти факультету 
фізичної культури та здоров’я людини (голова комісії з навчально-
методичної роботи, декан факультету математики та інформатики Ольга 
МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ: 
1. Внести зміни до ОПП «Фізична культура і спорт» (спеціальність 017 – 

Фізична культура і спорт, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачів 
першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції 
вказану ОПП із врахуванням поданих пропозицій проєктної групи програми 
та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Затвердити оновлений склад проєктної групи зазначеної ОПП: 

Гарант програми – Гнесь Наталія Олександрівна, доцентка кафедри 
теорії та методики фізичного виховання і спорту, тренерка з плавання ГО 
«Спортивний клуб АКТИВ». 

Члени проєктної групи: 
1) Наконечний Ігор Юрійович, завідувач кафедри теорії та методики 

фізичного виховання і спорту, тренер з панкратіону КЗ Чернівецької 
ОДЮСШ Авангард; 

2) Балацька Лариса Василівна, доцентка кафедри теорії та методики 
фізичного виховання і спорту, тренерка з баскетболу КЗ «Мамаївська 
дитячо-юнацька спортивна школа» Мамаївської сільської ради; 

3) Молдован Андрій Дмитрович, асистент кафедри теорії та методики 
фізичного виховання і спорту, тренер-викладач з волейболу ДЮСШ №4 
м. Чернівці; 
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4) Жукотинський Корнелій Костянтинович, начальник Чернівецького 
обласного відділення (філія) Комітету фізичного виховання і спорту 
Міністерства освіти і науки (за згодою), 

5) Суходєєв Ілля Сергійович - тренер-викладач з панкратіону ОДЮСШ, 
м. Чернівці (за згодою). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.12. Внесення змін до ОПП «Технології виробництва та 

агроменеджмент» (спеціальність 201 – Агрономія, галузь знань 20 – 
Аграрні науки та продовольство) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти навчально-наукового інституту 
біології, хімії та біоресурсів (голова комісії з навчально-методичної 
роботи, декан факультету математики та інформатики Ольга 
МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Технології виробництва та агроменеджмент» 

(спеціальність 201 – Агрономія, галузь знань 20 – Аграрні науки та 
продовольство) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти 
та, враховуючи рекомендації ЕГ та ГЕР за результатами акредитаційної 
експертизи та рекомендації НМК, а також пропозиції членів проєктної групи 
ОПП, затвердити нову редакцію ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.13. Внесення змін до ОПП «Біотехнології та біоінженерія» та складу 

проєктної групи даної ОПП (спеціальність 162 – Біотехнології та 
біоінженерія, галузь знань 16 – Хімічна інженерія та біоінженерія») для 
здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти навчально-
наукового інституту біології, хімії та біоресурсів (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та 
інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Біотехнології та біоінженерія» (спеціальність 

162 – Біотехнології та біоінженерія, галузь знань 16 – Хімічна інженерія та 
біоінженерія») для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти та 
затвердити в новій редакції вказану ОПП із врахуванням поданих пропозицій 
проєктної групи програми та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до складу проєктної групи зазначеної ОПП, ввівши до 

складу: 
1) Соломійчука Михайла Петровича, завідувача лабораторії 

мікробіологічних досліджень біоагентів, заступника директора з 
наукової роботи Української науково-дослідної станції карантину 
рослин ІЗР (за згодою); 
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2) Бойка Кирила, здобувача вищої освіти за даною ОПП.  
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ:  
5.16.14. Внесення змін до ОНП «Прикладна математика» (спеціальність 

113 – Прикладна математика, галузь знань 11 – Математика та 
статистика) для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня вищої 
освіти факультету математики та інформатики (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та 
інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОНП «Прикладна математика» (спеціальність 113 – 

Прикладна математика, галузь знань 11 – Математика та статистика) для 
здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня вищої освіти та затвердити в 
новій редакції вказану ОНП із врахуванням рекомендацій НТР та поданих 
пропозицій проєктної групи програми, а також рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.15. Внесення змін до ОНП «Фiлософiя» та затвердження оновленого 

складу проєктної групи даної ОНП (спецiальнiсть 033 – Філософія, галузь 
знань 03 – Гуманiтарнi науки) для здобувачів третього (освітньо-
наукового) рівня вищої освіти філологічного факультету (голова комісії з 
навчально-методичної роботи, декан факультету математики та 
інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОНП «Фiлософiя» (спецiальнiсть 033 – Філософія, 

галузь знань 03 – Гуманiтарнi науки) для здобувачів третього (освітньо-
наукового) рівня вищої освіти та затвердити в новій редакції вказану ОПП, 
привівши у відповідність до чинного стандарту третього рівня вищої освіти зі 
спеціальності «Філософія», із врахуванням поданих пропозицій проєктної 
групи програми та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Затвердити оновлений склад проєктної групи зазначеної ОНП: 

Гарант програми – доктор філософських наук, доцент кафедри філософії та 
культурології Олександр Євгенович Бродецький, 
Члени проєктної групи: 
1) докторка філософських наук, доцентка кафедри філософії та 

культурології Ольга Василівна Рупташ,  
2) кандидатка філософських наук, доцентка кафедри філософії та 

культурології Ірина Борисівна Починок,  
3) докторка філософських наук, доцентка кафедри філософії та 

культурології Ірина Володимирівна Горохолінська. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 
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СЛУХАЛИ:  
5.16.16. Внесення змін до ОПП «Українська мова та література» (предметна 

спеціальність 014.01 – Середня освіта (Українська мова і література), 
спеціальність 014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) 
для здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти 
філологічного факультету (голова комісії з навчально-методичної роботи, 
декан факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Українська мова та література» (предметна 

спеціальність 014.01 – Середня освіта (Українська мова і література), 
спеціальність 014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для 
здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та, враховуючи 
рекомендації ЕГ та ГЕР за результатами акредитаційної експертизи та 
рекомендації НМК, а також пропозиції членів проєктної групи ОПП, 
затвердити нову редакцію ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.17. Внесення змін до ОПП «Фізика та астрономія» та до складу 

проєктної групи даної ОПП (спеціальність 104 – Фізика та астрономія, 
галузь знань 10 – Природничі) для здобувачів першого (бакалаврського) 
рівня вищої освіти навчально-наукового інституту фізико-технічних та 
комп’ютерних наук (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Фізика та астрономія» (спеціальність 104 – 

Фізика та астрономія, галузь знань 10 – Природничі) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти та, враховуючи рекомендації ЕГ та ГЕР за 
результатами акредитаційної експертизи та рекомендації НМК, а також 
пропозиції членів проєктної групи ОПП, затвердити нову редакцію ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до складу проєктної групи зазначеної ОПП, вивівши 

зі складу Раранського М.Д. у зв'язку зі смертю, та ввівши до складу: 
1) Войцехівську Оксану Миколаївну, кандидатку фізико-математичних 

наук (спеціальність (спеціальність 01.04.10 - Фізика напівпровідників 
і діелектриків), доцентку кафедри інформаційних технологій та 
комп’ютерної фізики, 

2) Ткач Оксану Олександрівну, кандидатку фізико-математичних наук 
(спеціальність 01.04.07 – Фізика твердого тіла), асистентку кафедри 
інформаційних технологій та комп’ютерної фізики, 

3) Солодкого Миколу Степановича, кандидата фізико-математичних наук 
(спеціальність 01.04.07 – Фізика твердого тіла), асистента кафедри 
інформаційних технологій та комп’ютерної фізики. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
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СЛУХАЛИ:  
5.16.18. Внесення змін до ОПП «Фізика, інформатика» та до складу 

проєктної групи даної ОПП (предметна спеціальність 014.08 -  Середня 
освіта (Фізика та астрономія), спеціальність 014 – Середня освіта, галузь 
знань 01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачівдругого (магістерського) 
рівня вищої освіти навчально-наукового інституту фізико-технічних та 
комп’ютерних наук (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Фізика, інформатика» (предметна спеціальність 

014.08 -  Середня освіта (Фізика та астрономія), спеціальність 014 – Середня 
освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачів другого 
(магістерського) рівня вищої освіти та, враховуючи рекомендації ЕГ та ГЕР за 
результатами акредитаційної експертизи та рекомендації НМК, а також 
пропозиції членів проєктної групи ОПП, затвердити нову редакцію ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до складу проєктної групи зазначеної ОПП, вивівши зі 

складу доцента Олійнич-Лисюк Аллу Василівну, та ввівши до складу Кізіму 
Сергія Сергійовича, учителя-методиста, спеціаліста вищої категорії, 
директора Чернівецького ліцею № 14 Чернівецької міської ради. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.19. Внесення змін до ОПП «Програмне забезпечення систем» 

(спеціальність 121 – Інженерія програмного забезпечення, галузь знань 
12 – Інформаційні технології) для здобувачів другого (магістерського) 
рівня вищої освіти навчально-наукового інституту фізико-технічних та 
комп’ютерних наук (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Програмне забезпечення систем» (спеціальність 

121 – Інженерія програмного забезпечення, галузь знань 12 – Інформаційні 
технології) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти та 
затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної 
групи програми та рекомендацій НМК.  

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.20. Внесення змін до ОНП «Інженерія програмного забезпечення» 

(спеціальність 121 – Інженерія програмного забезпечення, галузь знань 12 – 
Інформаційні технології) для здобувачів третього (освітньо-наукового) 
рівня вищої освіти навчально-наукового інституту фізико-технічних та 
комп’ютерних наук (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 
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ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОНП «Інженерія програмного забезпечення» 

(спеціальність 121 – Інженерія програмного забезпечення, галузь знань 12 – 
Інформаційні технології) для здобувачів третього (освітньо-наукового) рівня 
вищої освіти та затвердити в новій редакції із врахуванням поданих 
пропозицій проєктної групи програми, стейкхолдерів та рекомендацій НМК.  

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.21. Внесення змін до ОПП «Метрологія та інформаційно-вимірювальна 

техніка» та до складу проєктної групи даної ОПП (спеціальність 175 – 
Інформаційно-вимірювальні технології, галузь знань 17 – Електроніка, 
автоматизація та електронні комунікації) для здобувачів першого 
(бакалаврського) рівня вищої освіти навчально-наукового інституту 
фізико-технічних та комп’ютерних наук (голова комісії з навчально-
методичної роботи, декан факультету математики та інформатики Ольга 
МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Метрологія та інформаційно-вимірювальна 

техніка» (спеціальність 175 – Інформаційно-вимірювальні технології, галузь 
знань 17 – Електроніка, автоматизація та електронні комунікації) для 
здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та, враховуючи 
рекомендації ЕГ та ГЕР за результатами акредитаційної експертизи та 
рекомендації НМК, а також пропозиції членів проєктної групи ОПП, 
затвердити нову редакцію ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до складу проєктної групи зазначеної ОПП, ввівши до 

складу Тарасенко Єлізавету Василівну, начальника науково-виробничого 
відділу оптико-фізичних вимірювань ДП "УКРМЕТР ТЕСТСТАНДАРТ”, м. 
Київ (за згодою). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.22. Внесення змін до ОПП «Видавництво та поліграфія» (спеціальність 

186 – Видавництво та поліграфія, галузь знань 18 – Виробництво та 
технології) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти 
навчально-наукового інституту фізико-технічних та комп’ютерних наук 
(голова комісії з навчально-методичної роботи, декан факультету 
математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до ОПП «Видавництво та поліграфія» (спеціальність 186 – 

Видавництво та поліграфія, галузь знань 18 – Виробництво та технології) для 
здобувачів першого (бакалаврського) рівня вищої освіти та, враховуючи 
рекомендації ЕГ та ГЕР за результатами акредитаційної експертизи та 
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рекомендації НМК, а також пропозиції членів проєктної групи ОНП, 
затвердити нову редакцію ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
  

СЛУХАЛИ:  
5.16.23. Затвердження навчальних планів військової підготовки громадян за 

програмою підготовки офіцерів запасу факультету фізичної культури та 
здоров’я людини (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Затвердити навчальний план 2-річної військової підготовки громадян за 

програмою підготовки офіцерів запасу за військово-обліковою спеціальністю 
341000 – Організація морально-психологічного забезпечення підготовки 
військ (сил). 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ:  
5.16.24. Внесення змін до ОПП «Англійська мова і література та друга 

іноземна мова» та до складу проєктної групи даної ОПП (спеціалізації 
035.041 Германські мови і літератури (переклад включно), перша – 
англійська, спеціальність 035 – Філологія, галузь знань 03 – Гуманітарні 
науки) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти 
факультету іноземних мов (голова комісії з навчально-методичної 
роботи, декан факультету математики та інформатики Ольга 
МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Англійська мова і література та друга іноземна 

мова» (спеціалізації 035.041 Германські мови і літератури (переклад включно), 
перша – англійська, спеціальність 035 – Філологія, галузь знань 03 – 
Гуманітарні науки) для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти 
та затвердити в новій редакції із врахуванням поданих пропозицій проєктної 
групи програми, стейкхолдерів та рекомендацій НМК. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до складу проєктної групи зазначеної ОПП, вивівши зі 

складу: 
1)  Кабу Надію у зв’язку із завершенням навчання за даною ОПП, 
та ввівши до складу: 
1) Джобулду Юлію Олександрівну, керівницю відділу кадрів у ТОВ 

ЕДВАНСТ СОФТВЕР ДЕВЕЛОПМЕНТ (за згодою), 
2) Кошельник Богдану, здобувачку вищої освіти за даною ОПП. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ:  
5.16.25. Внесення змін до ОПП «Англійська  мова та зарубіжна література» 

та до складу проєктної групи даної ОПП (предметна спеціальність 
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014.02 – Середня освіта (мова та зарубіжна  література (англійська)), 
спеціальність 014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) 
для здобувачів другого (магістерського) рівня вищої освіти факультету 
іноземних мов (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Англійська  мова та зарубіжна література» 

(предметна спеціальність 014.02 - Середня освіта (мова та 
зарубіжна  література (англійська)), спеціальність 014 – Середня освіта, галузь 
знань 01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачів другого (магістерського) рівня 
вищої освіти та, враховуючи рекомендації НМК, а також пропозиції членів 
проєктної групи ОНП, затвердити нову редакцію ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до складу проєктної групи зазначеної ОПП,  
вивівши зі складу: 
1) Войт Анастасію у зв’язку із завершенням навчання за даною ОПП, 
та ввівши до складу: 

1) Молодек Олену Олександрівну, вчительку англійської мови, 
Чернівецький ліцей №7 Чернівецької міської ради, голову методичного 
об’єднання вчителів іноземних мов (за згодою), 

2) Косован Валентину, здобувачку вищої освіти за даною ОПП. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ:  
5.16.26. Внесення змін до ОПП «Англійська  мова та зарубіжна література» 

та до складу проєктної групи даної ОПП (предметна спеціальність 
014.02 – Середня освіта (мова та зарубіжна  література (англійська)), 
спеціальність 014 – Середня освіта, галузь знань 01 – Освіта/Педагогіка) 
для здобувачів першого (бакалаврського)  рівня вищої освіти факультету 
іноземних мов (голова комісії з навчально-методичної роботи, декан 
факультету математики та інформатики Ольга МАРТИНЮК). 

 

ВИРІШИЛИ:  
1. Внести зміни до ОПП «Англійська  мова та зарубіжна література» 

(предметна спеціальність 014.02 -  Середня освіта (мова та 
зарубіжна  література (англійська)), спеціальність 014 – Середня освіта, галузь 
знань 01 – Освіта/Педагогіка) для здобувачів першого (бакалаврського) рівня 
вищої освіти та, враховуючи рекомендації НМК, а також пропозиції членів 
проєктної групи ОНП, затвердити нову редакцію ОПП. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
2. Внести зміни до складу проєктної групи зазначеної ОПП, вивівши зі 

складу к.ф.н, доц. Задорожну Ірину Петрівну, та ввівши до складу  к.ф.н. 
Тичініну Альону Романівну, асистента кафедра зарубіжної літератури та теорії 
літератури ЧНУ ім. Юрія Федьковича. 

[Рішення прийнято одноголосно]. 
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СЛУХАЛИ:  
5.17. Внесення змін до річного кошторису та плану використання 

бюджетних коштів на червень 2023 р. за КПКВ 2201160, 2201040 (ректор 
Роман ПЕТРИШИН). 

ВИСТУПИВ: 
Роман ПЕТРИШИН – ректор. Прохання затвердити рішення про 

внесення змін до річного кошторису та плану використання бюджетних 
коштів на червень місяць, які приймалися ректоратом. 

 

ВИРІШИЛИ:  
Внести зміни до річного кошторису та плану використання бюджетних 

коштів на червень 2023 р. за КПКВ 2201160, 2201040.  
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ: 
5.18. Затвердження проєкту кошторису спеціального фонду на 2024 рік по 

КПКВ 2201160 (начальник планово-фінансового відділу Наталія 
КОБІТОВИЧ). 

ВИСТУПИЛА: 
Наталія КОБІТОВИЧ – начальник планово-фінансового відділу. 

Шановний пане Голово, шановні члени Вченої ради! На запит Міністерства 
освіти і науки університет подає проєкт доходів і видатків спеціального 
фонду на 2024 рік за бюджетною програмою «Підготовка кадрів». 

Планово-фінансовим відділом сформовано проєктний кошторис 
спеціального фонду на плановий рік, на жаль, в умовах невизначеності 
урядом щодо основних макроекономічних показників.  

За рішенням ректорату за основу взято діючі розміри посадових окладів, 
тарифи на комунальні послуги, енергоносії, уточнений Нацбанком індекс 
інфляції у 2023 році та очікуваний вступ здобувачів освіти менший за 
минулорічний на денну форму на 20, заочну – на 30%. 

Загальні очікувані доходи спеціального фонду складають 335 млн грн, з 
яких 305 млн це доходи від платного навчання, 26 млн  – доходи від надання 
господарських послуг та здачі майна в оренду, 4 млн грн – інші освітні послуги. 

Для порівняння – фактичні доходи платного навчання у 2022 році 
склали 183 млн, очікувані цього року – 257 млн, і на 2024 рік плануємо 305 
млн грн., що на 66 % більше за базові минулорічні доходи. Це викликано 
значним збільшенням вступників по платному навчанню, порівняно 
малочисельним випуском, збільшенням вартості за навчання. 

Структура видатків – традиційна, левова частка на оплату праці з 
нарахуваннями 75 %, капітальні витрати близько 10 %, оплата комунальних 
послуг 8 %, решту 7 % на оплату інших необхідних для діяльності установи 
поточних видатків. 

Ці суми доходів будуть включені Міністерством освіти і науки до 
зведеного проєкту державного бюджету України за бюджетною програмою 
«Підготовка кадрів» на 2024 рік та скоріш за все доведені нам у лімітах на 
початку наступного року. 
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Сподіваємось на те, що колектив університету заробить ці кошти, а 
може й більші. Дякую за увагу. 

 

ВИРІШИЛИ:  
Ухвалити проєкт доходів та видатків спеціального фонду по КПКВ 

2201160 на 2024 рік.  
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 

СЛУХАЛИ: 
5.19. Необхідність внесення змін до річного кошторису та плану 

використання бюджетних коштів на 2023 рік по КПКВ 2201160 
(спеціальний фонд, інші джерела власних надходжень) (начальник 
планово-фінансового відділу Наталія КОБІТОВИЧ). 

 

ВИРІШИЛИ:  
У зв’язку з тим, що отримано методичну, навчально-наукову літературу 

для наукової бібліотеки, стенди, меблі та послуги з поточного ремонту для 
студмістечка, окуляри віртуальної реальності для кафедри декоративно-
прикладного та образотворчого мистецтв, стенди для кафедри військової 
підготовки, побутовий електроприлад для Бізнес-інкубатора у вигляді 
безоплатної допомоги, дарунків внести зміни по «інших джерелах власних 
надходжень» до річного кошторису, збільшивши дохідну частину на 571 
523,40 грн.  

[Рішення прийнято одноголосно]. 
 

СЛУХАЛИ: 
5.20. Рекомендації до друку з грифом «Рекомендовано Вченою радою 

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича» 
(учений секретар Наталія ЯКУБОВСЬКА): 
– навчального посібника "Світова фінансова система" укладачів 

О.М. Грубляк, Е.О. Юрія (рівень оригінальності 94,02 %, схожість 5,98%, 
вилучень 22,5%);  

– практикуму "Бюджетний менеджмент" укладачів О.М. Грубляк, 
Н.Я. Сокровольської (рівень оригінальності 85,4 %, схожість 14,6%, 
вилучень 15,2%);  

– навчального посібника "Власні назви в українському фольклорі: сакральна 
онімія" автора проф. Колесник Н.С. (високий рівень оригінальності 
96,54 %, схожість 3,46%, вилучень 5,68%);  

– навчального посібника "Страхові послуги: у схемах і таблицях" укладача 
доц. Федишин М.П. (рівень оригінальності 90,27 %, схожість 9,73%, 
вилучень 13,5%);  

– навчального посібника "Фінанси страхових організацій: у схемах і 
таблицях" укладачів Федишин М.П., Попової Л.В., Кучерівської С.С. 
(рівень оригінальності 89,2 %, схожість 10,8%, вилучень 15,5%);  

– навчального посібника "Харчові технології: особливості виготовлення й 
оцінки якості рослинних жирів та цукру" укладачів Сачко А.В., 
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Семи О.В., Воробець М.М. (рівень оригінальності 98,73 %, схожість 
1,27%, вилучень 6,21%);  

– навчального посібника «Український художній переклад у Франції» 
укладачів доц.Драненко Г.Ф. та доц. Стефурак О.В. (рівень 
оригінальності 100 %, схожість 0%, вилучень 5,12%);  

– навчального посібника «Методологія й організація наукових досліджень» 
укладача проф. Літовченка В.А. (рівень оригінальності 84,9 %, схожість 
15,1%, вилучень 8,72%);  

– навчального посібника «Нарисна геометрія та інженерна графіка» авторів 
доц. Деревянчука О.В., доц. Домінікова М.М., Кравченко Г.О. (високий 
рівень оригінальності 97,33 %, схожість 2,67%, вилучень 5%); 

– навчального посібника «Психологія мотивації та цілепокладання в 
організації» автора проф. Гуляс І.А. (високий рівень оригінальності 
92,39 %, схожість 7,61%, вилучень 13,2%); 

– монографії «Українська мрія: вчора, сьогодні, завтра» автора проф. 
Пірен М. (високий рівень оригінальності 97,78 %, схожість 2,22%, 
вилучень 7,96%); 

– колективної монографії «Історія Товариства Червоного Хреста України. 
Книга 1. Діяльність організацій Товариства Червоного Хреста в Україні 
до 1921 р.» авторів доц. Кармалюка С.П., проф. Ореховського В.О. 
(високий рівень оригінальності 92,67 %, схожість 7,33%, вилучень 
16,7%); 

– навчального посібника «Основи мануальної терапії. Кінезітерапія» автора 
Лисака Н. (високий рівень оригінальності 96,4 %, схожість 3,6%, 
вилучень 0%); 

– словника-довідника «Форми кличного відмінка іменників в українській 
мові» укладачів Артеменко Г.С., Бичкової Т. С., Вітрук Н.В., 
Даскалюк О.Л., Дзісь Р.П., Івасюти М.І., Стрілець І.В., за загальною 
редакцією проф. Скаба М.С. (високий рівень оригінальності 100 %, 
схожість 0%, вилучень 0,35%); 

– навчального посібника «Машинне навчання. Методи кластерного аналізу» 
авторів Антонюк С.В., Горбатенка М.Ю., Кириченко О.Л., Малика І.В. 
(високий рівень оригінальності 100%, схожість 0%, вилучень 0,83%); 

– навчального посібника «Оподаткування в зарубіжних країнах» авторів 
Ковальчук Т.М., Михалків А.А. (високий рівень оригінальності 100%, 
схожість 0%, вилучень 24,4%); 

– навчально-методичного посібника «Картографія» авторів Сухого П.О., 
Проданюка Д.М., Сендзік Ю.І. (задовільний рівень оригінальності 81,7%, 
схожість 18,3%, вилучень 14,5%). 

 

ВИРІШИЛИ:  
Рекомендувати до друку з грифом «Рекомендовано Вченою радою 

Чернівецького національного університету імені Юрія Федьковича»: 
– навчальний посібник "Світова фінансова система" укладачів 

О.М. Грубляк, Е.О. Юрія;  
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– практикум "Бюджетний менеджмент" укладачів О.М. Грубляк, 
Н.Я. Сокровольської;  

– навчальний посібник "Власні назви в українському фольклорі: сакральна 
онімія" автора проф. Колесник Н.С.;  

– навчальний посібник "Страхові послуги: у схемах і таблицях" укладача 
доц. Федишин М.П.;  

– навчальний посібник "Фінанси страхових організацій: у схемах і 
таблицях" укладачів Федишин М.П., Попової Л.В., Кучерівської С.С.;  

– навчальний посібник "Харчові технології: особливості виготовлення й 
оцінки якості рослинних жирів та цукру" укладачів Сачко А.В., 
Семи О.В., Воробець М.М.;  

– навчальний посібник «Український художній переклад у Франції» 
укладачів доц.Драненко Г.Ф. та доц. Стефурак О.В.;  

– навчальний посібник «Методологія й організація наукових досліджень» 
укладача проф. Літовченка В.А.;  

– навчальний посібник «Нарисна геометрія та інженерна графіка» авторів 
доц. Деревянчука О.В., доц. Домінікова М.М., Кравченко Г.О.  

– навчальний посібник «Психологія мотивації та цілепокладання в 
організації» автора проф. Гуляс І.А.; 

– монографію «Українська мрія: вчора, сьогодні, завтра» автора проф. 
Пірен М.; 

– колективну монографію «Історія Товариства Червоного Хреста України. 
Книга 1. Діяльність організацій Товариства Червоного Хреста в Україні 
до 1921 р.» авторів доц. Кармалюка С.П., проф. Ореховського В.О.; 

– навчальний посібник «Основи мануальної терапії. Кінезітерапія» автора 
Лисака Н.; 

– словник-довідник «Форми кличного відмінка іменників в українській 
мові» укладачів Артеменко Г.С., Бичкової Т. С., Вітрук Н.В., 
Даскалюк О.Л., Дзісь Р.П., Івасюти М.І., Стрілець І.В., за загальною 
редакцією проф. Скаба М.С.; 

– навчальний посібник «Машинне навчання. Методи кластерного аналізу» 
авторів Антонюк С.В., Горбатенка М.Ю., Кириченко О.Л., Малика І.В.;  

– навчальний посібник «Оподаткування в зарубіжних країнах» авторів 
Ковальчук Т.М., Михалків А.А.;  

– навчально-методичний посібник «Картографія» авторів Сухого П.О., 
Проданюка Д.М., Сендзік Ю.І. 
[Рішення прийнято одноголосно]. 

 
 

Голова Вченої ради     Роман ПЕТРИШИН  
 
 
 
Учений секретар      Наталія ЯКУБОВСЬКА 
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